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ARGENTINCI SE LOUČILI
S DIEGEM MARADONOU
RAKEV S JEHO OSTATKY BYLA VYSTAVENA V PREZIDENTSKÉM PALÁCI STRANA 33

Svátek slaví: Xenie

Kdy nastane
rozvolnění?
Statistiky epidemie
nemoci covid-19 se
nezlepšují tak, jak si
vláda představovala. Podle
premiéra Babiše situace
stále není dobrá, je proto
důležité rozvolňovat
s rozmyslem. STRANA 12

Pijeme zákaz
nezákaz
Přestože je pití alkoholu
na veřejnosti zakázáno,
pod rouškou tmy a na
odlehlejších místech se
tak stále děje. Obchody
teď hlásí vyšší spotřebu
pití pro „takové to domácí
popíjení“. STRANA 8

Dakar 2021 se blíží. Martin Macík, František Tomášek a David Švanda z kamionu týmu Big Shock Racing jsou zařazeni mezi prioritní jezdce. Více strana 16 BSR

Hypotéky
jsou lákavější
Úvěr na bydlení není
zrovna lehké sehnat,
i tak jejich počty rostou.
Mohou za to nízké úrokové
sazby. Důležité je ale také
myslet na případný výpadek
příjmů a správně se proti
němu pojistit. STRANA 10

Na vině je
jen jeho kilt
Jeden z nejznámějších
skotských dudáků Willie
Armstrong si v rozhovoru
se stanicí BBC postěžoval,
že je často terčem
sexuálního obtěžování.
Může za to tradiční součást
skotského kroje. STRANA 14

Wonder
Woman 2
Světové kinosály jsou
buďto rovnou zavřené,
nebo bez diváků. Filmová
studia tak usilovně
vymýšlejí scénáře, jak
si v koronavirových
časech co nejvíce finančně
vypomoct. STRANA 19

43. ROČNÍK RALLYE DAKAR.
JAK SE NA NĚJ CHYSTAJÍ
ČESKÉ POSÁDKY A JEZDCI
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Kvůli pandemii
prožijeme odlišné
vánoční svátky.
Strom dozdobí
„tajně“ přes noc.

Omezení volného pohybu,
zákaz shromažďování či po-
vinnost nošení roušek se sta-
ly každodenním chlebem vět-
šiny Evropanů. Restrikce pro-
to ovlivní vánoční trhy nejen
v tuzemsku, ale také u našich
evropských sousedů.

Bez rozsvěcení
Vzhledem k vládním naří-

zením se letos neuskuteční
ani slavnostní rozsvěcení vá-
nočního stromu na Staro-
městském náměstí. Vzrostlý
smrk bude sice poprvé nasví-
cen tento víkend, stane se tak
však v pozdních nočních či
brzkých ranních hodinách,
kdy je zákaz vycházení.
„O tradiční zážitek Pražané
a fanoušci z dalších českých
regionů nepřijdou ani v tom-
to roce. Pokusíme se ho pře-
nést alespoň formou videozá-
znamu na sociálních sítích,“
říká primátor Zdeněk Hřib
a dodává , že se strom rozsvítí
v barvách trikolory.
Na Staroměstském náměs-

tí, náměstí Republiky ani ve
spodní části Václavského ná-
městí se letos trhy pořádat ne-
budou. Magistrát se ale ne-

chce vzdát vánoční atmosfé-
ry úplně. Lidé proto nepři-
jdou alespoň omenší trhy v ji-
ných částech metropole. „Za-
chovali jsme ty, které si orga-
nizují městské části v tako-
vém skromnějším, decentněj-
šímměřítku,“ dodává předse-
da představenstva společnos-
ti Technologie hlavního měs-
ta Prahy Tomáš Jílek.

Vídeňáci fasují semafory
Vídeňské trhy každoročně

navštíví až tři a půl milionu
turistů. Jejich zahájení bylo
letos posunuto rakouskou
vládou na začátek prosince.
Všechny stánky by měly být
chráněny plexisklem, počet
návštěvníků bude nově regu-

lován pomocí semaforů
u vstupu. V případě, že bude
svítit zelená, můžete vstou-
pit, naopak červené světlo
symbolizuje plnou kapacitu.
„Aby se předcházelo shro-
mažďování před turnikety,
budou moci lidé sledovat ná-
vštěvnost i na webu města.
Konzumace jídla a pití bude
také částečně omezena. Orga-
nizátoři počítají s vyhrazený-
mi zónami oddělenými od
zbytku trhu, kde si člověk
v klidu vychutná punč, svaře-
né víno nebo tradiční gulášov-
ku. S velkou pravděpodobnos-
tí však již nebudou podávány
v hrníčcích se symbolem ví-
deňské radnice, ale v uzavíra-
telných lahvích, které si hos-

té mohou odnést domů,“ po-
pisuje pražský radní pro sprá-
vu majetku Jan Chabr.
Největší město Tyrolska –

Innsbruck – připravuje tak-
zvané Glühweingärten, za-
hrádky se svařeným vínem,
které plánuje rozptýlit po ce-
lém městě, aby se předešlo
shromažďování. Nezaostává
ani Salcburk. Přestože by se
trhy v Mozartově rodišti ko-
nat měly, zakázány budou
dlouhé hodové stoly.

Němci ruší tři tisíce trhů
Ani Německo to letos

nemá jednoduché. Muselo
zrušit až tři tisíce vánočních
trhů. Patřímezi ně i trh na ná-
městí Gendarmenmarkt
v Berlíně, vůbec nejstarší ad-
ventní trh v Norimberku či
Čechy hojně navštěvovaný
Striezelmarkt v Drážďanech.
V Berlíně proběhnou tradiční
adventní trhy například v bý-
valé východní části na náměs-
tí Alexanderplatz, na Postu-
pimskémnáměstí nebo u ber-
línské radnice. Stánků však

bude v letošním roce mno-
hem méně, aby byly zajiště-
ny větší rozestupy mezi jed-
notlivými zastávkami.
Také Mnichov počítá

s okleštěným adventním
trhem. Bavorská metropole
rozestaví stánky na vzdále-
nost pět až deset metrů. Kon-
zumace alkoholu bude navíc
možná pouze po registraci
a v oblastech k tomu vyhraze-
ných. Razantně se k situaci
postavila radnice v Lipsku –
na trzích rovnou zakázala ja-
kýkoli prodej jídla a pití.
Netradičně pojaly adventní

trhy města jako Dortmund či
Essen. Aby řemeslníci nepři-
šli o možnost prodeje zboží,
mohou své produkty nabízet
na webových stránkách.

Smutné Polsko
V Polsku je většina velkých

adventních trhů zrušena. Kra-
kov již informoval, že město
vánoční trh neplánuje. Ačko-
li Varšava zatím žádné bližší
informace neposkytla, s nej-
větší pravděpodobností se
zde trhy také konat nebudou.
Pro virtuální trhy se naopak
rozhodlo jedno z nejstarších
polských měst, Gdaňsk, kte-
ré oficiální akci pro letošní
rok také zrušilo. Trhy bymoh-
ly v omezené podobě proběh-
nout ve Vratislavi, kde jde
o staletou tradici.

Pianocentrum Praha

Více na kontaktech:
tel.: 702 120 059
mail: praha@bechstein-europe.com
SKYPE: Bechstein_Praha

www.facebook.com/PianocentrumPraha
www.bechstein.com/centren/praha

VÁNOČNÍ NABÍDKA
na pianina

již od 110tis vč. stoličky a dopravy zdarma

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Zdobení stromu na Staromáku začalo už v úterý. ČTK

Číslo dne

6
Tolik kilometrů světelných ře-
tězů, několik set vánočních
koulí v modré, bílé a červené
barvě a čtyřicet světelných
hvězd letos zkrášlí strom na
Staroměstském náměstí.

Praha velký trh mít nesmí. Jak
je to ve Vídni nebo Berlíně?

inzerce
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Tramvaje šplhají až na Pankrác
„Prodloužení tramvajové trati na Pankrác jde do finále. Dolaďují se de-
taily. Dnes probíhaly zkušební jízdy tramvají,“ napsal nám včera čtenář
Martin Stehlík. Za snímek mu posíláme odměnu. MET

Žena se nadýchala kouře
Byt plný odpadu vzplanul včera ráno v Ječné ulici. Hasiči
z domu pomohli dvanácti lidem, záchranná služba odvez-
la do nemocnice seniorku, která se nadýchala kouře.
Zásah zhruba na hodinu zastavil dopravu Ječnou ulicí ve
směru na I. P. Pavlova, přerušil i tramvajovou dopravu
na jedné z nejvytíženějších tras v centru města. ČTK

Praha přichází
o miliardy. Jak to
ovlivní rozpočet?

Rozpočet hlavního města na
příští rok počítá s příjmy a vý-
daji ve výši 87,8 miliardy ko-
run, což je mírně více než le-
tos. Investice dosáhnou té-
měř 15 miliard korun. Dopa-
dy opatření proti šíření nemo-
ci covid-19 přesáhnou deset
miliard korun. Úspory město
udělá ve všech rozpočtových
kapitolách s výjimkou dopra-
vy a svozu odpadu.
„Klademe důraz na investi-

ce, abychom podpořili re-
start ekonomiky. Snižujeme
výdaje hlavního města po le-
tech růstu. Udržujemepodpo-
ru městských částí, nechce-
me na ně zapomínat a uchrá-
nili jsme je dopadů krize,“
uvedl primátorův náměstek
Pavel Vyhnánek. Daňové pří-

jmy hlavního města by měly
dosáhnout 56,2 miliardy ko-
run, což je méně než letos,
kdy mají být 60,7 miliardy.
Od státu dostane město o asi
dvě miliardy korun více než
letos, a to 18,1 miliardy. Jde
ale o peníze, které město do-
stává na školy či státní sprá-
vu a které rozpočtem Prahy
pouze takzvaně protečou.
Magistrát také využije 3,3mi-
liardy korun z minulých let.
Omiliardy korun naopak Pra-
ha přijde v případě schválení
vládního záměru zrušit super-
hruboumzdu. ČTK

Velmi šetrná a bezpečná operace očí. Stabilní
výsledek díky nejmodernější technologii Relex smile.

Laserová operace do 45 let!
i od 7000 Kč/oko

Refrakční operace se provádí výměnou lidské
čočky za umělou multifokální čočku. Je to řešení pro

všechny, kteří nechtějí nosit brýle.

nad 45 let!Refrakční operace

Darujte svým blízkým
ostrý zrak!

Refrakční operace se provádí výměnou lidské 
čočky za umělou multifokální čočku. Je to řešení pro 

všechny, kteří nechtějí nosit brýle.

nad 45 let!Refrakční operace
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112536 Laserovou operaci

Davida

Rodiny

podpis:

razítko:

pro:

na:

od:

Dárkový poukaz

RELEX smile

Tip na vánoční dárek!

PRO INFO PIŠTE A VOLEJTE:

Obchodní 2694/2 193 00 Praha 9info@ocniklinikahp.cz +420 281 865 664+420 602 105 355

03. 12., 10. 12., 18. 12. 2020 a 07. 01. 2021
lze spojit konzultaci a laserovou operaci v jeden den.

inzerce

Konec front! Vedení Prahy 3 se roz-
hodlo od pondělí rozšířit úřední hodi-
ny nad rámec deseti hodin povole-
ných aktuálními vládními opatření-
mi proti koronaviru. Podle radnice je
omezení hodin kontraproduktivní
a způsobuje, že se na úřadu zbytečně
tvoří fronty. Podle aktuálních opatře-
ní mohou mít nyní úřady otevřeno

dvakrát týdně na pět hodin. Úřad
v Praze 3 nyní podobně jako v ostat-
ních městských částech funguje
v pondělí od 8.00 do 13.00 a ve středu
od 12.00 do 17.00. Od příštího týdne
budou v oba dny úředníci lidem k dis-
pozici dopoledne i odpoledne, cel-
kem tak úřední hodiny vzrostou na
dvojnásobek povolené doby. ČTK

foto za

300
Kč

Na veřejnou dopravu

17,6
Omiliardu víc než letos vydá
metropole příští rok na fungo-
vání Pražské integrované do-
pravy (PID). Celkem tak PID
vyjde na 17,6 miliardy korun.

Krátce

Pod sebou bude
mít 2300 lidí
Novým ředitelem praž-
ského magistrátu bude
dosavadní ředitel odbo-
ru evidence majetku
Martin Kubelka. Z ucha-
zečů jej vybrala výběro-
vá komise a nastoupí od
1. prosince. Úřad, který
zaměstnává zhruba
2300 úředníků, je bez ře-
ditele od předloňského
července, kdy primátor-
ka Adriana Krnáčová od-
volala tehdejší ředitelku
Martinu Děvěrovou. ČTK

Holešovice se
promění v galerii
V Praze 7 startuje výsta-
va ARTakeaway. Přes tři-
cet umělců tu bude ode
dneška okupovat výlo-
hy, okna i balkony. Sou-
částí netradiční výstavy
jsou malby, grafiky, vi-
deoinstalace, fotografie,
zvuky či performance.
To vše zdarma pro každé-
ho kolemjdoucího při
procházce ulicemi. MET

Metropole
musí šetřit

Žižkov. Úřad se lidem
otevře na více hodin
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Mezi Vršovicemi
a ZahradnímMěs-
tem přestanou po
staré železniční
trati jezdit vlaky.
Vznikne tu unikát-
ní místo pohody.

Bude kombinací newyorské-
ho parku The High Line a ni-
zozemské cyklistické dálni-
ce. Nové centrum pro chod-
ce, běžce, cyklisty a bruslaře
bude na dvoukolejné bene-
šovské trati, která po 150 le-
tech existence v prosinci to-

hoto roku končí provoz kvůli
přeložce amodernizaci želez-
nice, napsal náměstek primá-
tora pro dopravu Adam Sche-
inherr. Představil tak nový
projekt Prahy – Vršovickou
promenádu. Ta vznikne mezi
Vršovicemi a Strašnicemi
a bude to nové místo pro
sport, setkávání s rodinou,
přáteli a kulturu pro všechny
bez rozdílu věku a možností
pohybu. „Pokud vše půjde,
jak má, v roce 2024 může být
hotovo. Jak bude drážní pro-
menáda fungovat? Naváže na
stávající síť ulic, stezek a cest,
ve Vršovicích například po-
dél Botiče. Pražanům nabíd-
ne dostatekmísta pro vycház-
ku, jízdu na kole nebo brus-

lích mimo silniční provoz.
Bezmotorová páteř Vršovic
a Strašnic je výhra pro všech-
ny. Jeden pás o šířce čtyřimet-
ry bude rozdělený do dvou
pruhů a umožní pohodlné
cestování rychlejším cyklis-
tům a bruslařům v obou smě-
rech. Druhý směrově smíše-
ný pás bude věnovaný chod-
cům. Jeho šířka bude 3,2met-
ru a od rychlejšího pásu jej
bude podle konkrétního mís-
ta dělit necelý metr zeleného
pásu, tartanu nebo původní
koleje. Podél vnějších stran
doplníme také nezpevněné
pěšiny, pokud třeba někdo ra-
ději běhá na měkčím po-
vrchu,“ napsal na svém Face-
booku Scheinherr.

Drážní promenádu bude
obklopovat liniový park smís-
ty pro trávení volného času.
Z těch větších lze zmínit pro-
stranství u strašnické zastáv-
ky nebo lokalitu u Edenu, kte-
rá má ambici se stát obdobou
karlínského Přístavu 18600.
Zároveň tam bude nádherný
výhled na Vinohrady, Žižkov,
Malešice i okolní sportoviště.
Podél promenády budou
i menší odpočívadla.
Liniový park zapadá jako

puzzle do existující pražské
zeleně, čímž vytvoří souvislý
park mezi Prahou 2, 4, 10
a 15. Základem práce se zele-
ní bude především ochrana
stávajících stromů a porostů
a jejich doplnění loukami,

trávníky a středovým pásem
vegetace promenády. U pří-
stupů na drážní promenádu
a u odpočívadel budou vysaze-
ny nové stromy. Při procház-
ce na návštěvníky dýchne že-
lezniční genius loci. Po cestě
budou k vidění původní části
kolejiště, osvětlovacích věží,
pražců a návěstidel. Podél
promenády zůstane historic-
ký kamenný podchod
z 19. století, nýtovaný most
z roku 1918 a další historické
poklady, které byly součástí
historie pražské dopravy. „Zá-
roveň v trase promenády po-
stavíme tři mosty. Budou ar-
chitektonicky navazovat na
sebe navzájem i své okolí,“
doplnil Scheinherr. MET a ČTK

WWW.OTEVRENAVEDA.CZ

BUĎ HRDINOU
SVÉ DOBY!
PŘIHLAS SE NA NAŠI STÁŽ

Aneta a Jan Lukačevičovi
vědci Akademie věd ČR

Promenáda má sloužit k procházkám a rekreaci a zároveň propojit Vršovice a Strašnice pro pěší a cyklisty. Budou zachovány i původní prvky tratě. 2x MHMP a 2x ČTK

Magistrát má hotovou studii
promenády s parkem. Stavba
by mohla začít v roce 2022
a vyjde na 200 až 300 milionů
korun. Podobný projekt je
výhledově v plánu v rámci
modernizace trati na letiště
a na Kladno.

● Trať vedoucí přes Strašnice
včetně zastávky přestane
podle magistrátu fungovat
13. prosince, kdy ji nahradí
nově postavený čtyřkolejný
koridor s novými zastávkami.

● Náměstek Scheinherr uvedl,
že magistrát již má dokumen-
taci pro územní rozhodnutí,
o které bude žádat. Potřebné
pozemky plánuje město se
Správou železnic směnit za
jiné.

● Na promenádě zůstanou
zachovány železniční prvky.
K vidění budou původní části
kolejiště, osvětlovacích věží,

pražců a návěstidel. Bude tu
i lávka nadchodu u zastávky
Praha-Strašnice z 30. let
20. století i část nástupiště
z druhé poloviny 20. století.

● Součástí korza budou tři
lávky. Na promenádě a v okol-
ním parku bude několik míst
určených pro trávení volného
času, například u Botiče, u síd-
liště Vlasta, u Edenu na místě
zrušené zastávky Strašnice
nebo u výhledu na Zahradní
Město.

● Podobný projekt magistrát
zvažuje i v Praze 6 v rámci
plánované modernizace trati
na letiště. „Dojde k opuštění
současného drážního tělesa
dráhy na Kladno a tím pádem
by měl vzniknout projekt, kte-
rému říkáme kladenská drážní
cesta,“ vysvětlil Scheinherr.
Na místě zrušené trati vznikla
i slavná promenáda The High
Line.

inzerce

Vzorem pro drážní promenádu
je The High Line v New Yorku

Nové vlakové spojení ve městě



DLUHOPISY PRO OBČANY
JIŽ 19 LET INVESTUJEME DO NEMOVITOSTÍ

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.

5,6%
ROČNÍ ÚROK

Investice od 30 000 Kč
Roční úrok 4,5 % u tříletých
a 5,6 % u sedmiletých dluhopisů

Možnost předčasného splacení
Upsání a převod bez poplatků
Osobní i elektronická objednávka

Objednání dluhopisů: www.e-finance.eu nebo  +420 515 555 555

Zámek Račice, přestavba Obchodní galerie, Jihlava Bytový dům, Brno-Chrlice

Celé portfolio našich nemovitostí najdete na www.e-finance.eu.

Česká národní banka schvaluje prospekt dluhopisového programu pouze z hlediska toho, že splňuje normy týkající se úplnosti, srozumitelnosti a soudržnosti, které ukládá nařízení
(EU) 2017/1129. Toto schválení by se nemělo chápat jako potvrzení kvality cenných papírů, které jsou předmětem tohoto prospektu. Investoři by měli provést své vlastní posouzení
vhodnosti investování do těchto cenných papírů. • Doporučujeme, aby si potenciální investoři přečetli prospekt, než-li učiní investiční rozhodnutí, aby tak plně pochopili potenciální
rizika a výnosy spojené s rozhodnutím investovat do cenných papírů.

PROPAGAČNÍ
SDĚLENÍ

ZAJIŠTĚNÉ DLUHOPISY
ZÁSTAVNÍM PRÁVEM K NEMOVITOSTEM

Investice od 50 000 Kč
Dvouleté dluhopisy
Ročníúrok4,1%poceloudobuinvestice
Úrok vyplácený jednou ročně
Možnost předčasného splacení

Česká národní banka schvaluje tento prospekt pouze z hlediska
toho, že splňuje normy týkající se úplnosti, srozumitelnosti a sou-
držnosti, které ukládá nařízení (EU) 2017/1129. Toto schválení by
se nemělo chápat jako potvrzení kvality cenných papírů, které
jsou předmětem tohoto prospektu. Investoři by měli provést své
vlastní posouzení vhodnosti investování do těchto cenných papírů.
Doporučujeme, aby si potenciální investoři přečetli prospekt, než-li
učiní investiční rozhodnutí, aby tak plně pochopili potenciální rizika
a výnosy spojené s rozhodnutím investovat do cenných papírů.

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.
Objednání dluhopisů: www.e-finance.eu nebo  +420 515 555 555

PROPAGAČNÍ
SDĚLENÍ

4,1%
ROČNÍ ÚROK

Zastavovaný areál zámku
Račice v rámci dluhopiso-
vého programu e-Finance CZ
v celkové hodnotě uveřejněné
na adresewww.e-finance.eu/
/zajistene-dluhopisy.
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Veletrh škol Scho-
la Pragensis se
letos koná on-line.

Pražské střední a vyšší odbor-
né školy od včerejška předsta-
vují svou nabídku vzděláva-
cích oborů. Veletrh Schola
Pragensis se kvůli pandemii
covidu-19 poprvé koná
on-line. Živé vysílání potrvá
do zítřka. „Obsah 23. ročníku
bude na webu k dispozici do
konce února příštího roku,“
uvedl mluvčí pražského
magistrátu Vít Hofman.
Do veletrhu se dosud zapo-

jilo celkem 197 středních
a vyšších odborných škol
z Prahy a středních Čech, jež
se budou na webových strán-
kách scholapragensis.online
prezentovat, a to takzvanou
Kartou školy. Ta obsahuje in-
formace o vyučovaných obo-
rech, průvodní video a fotoga-

lerii. Schola Pragensis je urče-
ná jak žákům posledních roč-
níků základních škol, kteří se
rozhodují o svémdalší vzdělá-
ní, tak žákům jiných roční-
ků, jejich rodičůmnebo učite-
lům.Nabídne rozhovory, pod-
casty i rady, jak si vybrat
správnou střední školu.
Třídenní program je podle

ředitele Smíchovské střední
průmyslové školy Radka Sáb-
líka, který přípravy on-line
veletrhu koordinuje, rozdě-
len do jednotlivých bloků
tak, aby diváci mohli i pro-
střednictvím internetu být
v přímé interakci s hosty. ČTK

Každý týden spořádá gaviál
indický dva kilogramy sladko-
vodních ryb. Chovatelé mu
dodávají střídavě sumečky af-
rické a české ryby. Ty jsou
pro gaviály v Zoo Praha ob-
zvláště oblíbené. Nejraději
mají na svém jídelníčku cej-
ny velké a kapry. Gaviálové
jsou krmeni jedenkrát týdně.
Ryby sice mají různé velikos-

ti, vždy jsou ale větší než tři-
cet centimetrů. Čelist gaviálů
může měřit až jeden metr.
Z té mu vyrůstá přes sto ost-
rých zubů, které jsou hlav-
ním nástrojem právě pro ob-
starávání potravy. Na horní
a dolní čelisti vyrůstají vzá-
jemně posunuté – při zavření
čelistí zapadajímezi sebe. Ga-
viály najdete na aktuálním se-

znamu Stravenek pro zvířata
Zoo Praha. Stravenka symbo-
lizuje jeho jednu krmnou
dávku. Další informace o jí-
delníčku gaviálů i o dalších
zvířatech najdete na adrese
stravenky.zoopraha.cz.

PETR
HAMERNÍK
Zoo Praha

Mají rádi naše ryby

+

Od kolika do kolika

9.45
V tomto čase začne živé
vysílání, podle zveřejněného
programu bude probíhat až
do 18.00 hodin.

inzerce

Vyberte si
svůj obor



www.metro.cz DOMOV pátek 27. listopadu 2020 07

Plocha zelených střech v Čes-
ku se za posledních pět let
více než zdvojnásobila. Ke
konci roku 2019 zabíraly roz-
lohu 1,58milionumetrů čtve-
rečních, vyplývá z měření od-
borníků ze Svazu zakládání
a údržby zeleně. „Zelené stře-
chy vznikají na školách, škol-
kách, nemocnicích či knihov-
nách,“ uvedla ředitelka svazu
Jana Šimečková. V roce 2019
přibylo v Česku 256 tisíc met-
rů čtverečních zelených
střech. Meziročně je to ná-
růst o 9000 metrů čtvereč-
ních. „Naším snem jsou zele-
né střechy na kilometrech
čtverečních spedičních firem
rozesetých po celé republice,
které tam developeři chtějí
sami od sebe a budují je bez
dotací,“ uvedl zahradník Jo-
sef Zapletal. „Růstové tempo
v odvětví zelených střech je
5,5krát silnější než tempo
růstu pozemního stavitelství,
z čehož vyplývá, že stále více
zamýšlených staveb vzniká
se zelenými střechami,“ uved-
la Šimečková. Podle ní si na-
příklad díky aktivitám, jako
je soutěž Zelená střecha
roku, lidé více uvědomují, že
střechy nabízejí volný pro-
stor s ideálními podmínkami
pro pěstování určitých typů
rostlin i šanci, jak zvýšit po-
díl zeleně v rozšiřující se zá-
stavbě. „Více vegetace na stře-
chách umožňuje efektivnější

zadržování vody a její násled-
né odpařování, díky kterému
se okolí ochlazuje a výrazně
se snižuje prašnost. Na zele-
ných střechách také vzniká
prostředí, ve kterém nalézá
domov mnoho užitečných

druhů hmyzu a další fauny,
což přispívá ke zvyšování bio-
diverzity,“ uvedla Šimečko-
vá. Zelené střechy převažují
na novostavbách. Vznikají
také na střechách veřejných
budov – škol, školek, nemoc-

nic či úřadů. Trendem zůstá-
vá využívání zelených střech
jakožto opatření, která sta-
vebníkovi pomáhají vyhovět
legislativě a zadržet srážko-
vou vodu na pozemku. „V čes-
ké legislativě však stále chybí

konkrétní úprava, která zele-
né střechy zasadí do kontex-
tu výpočtu množství odvádě-
ných srážkových vod, což
způsobuje aplikační nejed-
notnost v praxi,“ poznamena-
la Šimečková. ČTK

inzerce

Krátce

Rozsvěcení
stromů bez lidí
Česká města se chystají
na náměstích rozsvítit
vánoční stromy. Letos
budou ale tyto akce bez
lidí, některá města chys-
tají on-line přenosy. Tak-
to se uskuteční i novo-
roční ohňostroje.

Ceny tepla
Příští rok se pro odběra-
tele tepla nechystají žád-
ná zdražení. Mírně se ale
zdraží teplo vyrobené
uhlím. Informovalo
o tom Teplárenské sdru-
žení ČR.

Zásah u seniorky,
kvůli samotě
Strážníci v Ostravě spě-
chali za seniorkou, která
je přivolala pomocí tla-
čítka tísňového volání.
Naštěstí nebyla v ohrože-
ní života. Policisty přivo-
lala kvůli tomu, že se cí-
tila osamělá a chtěla si
popovídat. iDNES.cz

Zelené střechy. Ploch stále přibývá
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„Lidi chlastaj, hlav-
ně mladý. Co maj
taky dělat jinýho,“
konstatuje poklad-
ní v supermarketu,
když inkasuje od
slečny platbu za tři
lahve vína.

Vyvýšený park nedaleko vel-
kého obchodního centra
v Praze 4. Jakmile se setmí,
stává se místem, kde se schá-
zejí skupinky mladých lidí,
kteří se sem, mimo pozor-
nost veřejnosti, přicházejí po-
bavit, a hlavně popít. Často
jsou mezi nimi teenageři pod
osmnáct let, víno nebo pivo
v plechovkách či petkách ale
nakupují ti, kteří už mají zá-
konem alkohol povolený.
„Musím stále častěji, než

v předrouškových dobách,
kontrolovat zákazníkům, kte-
ří si kupují alkohol, občan-
ky,“ říká pokladní. Mládež ko-
lemdvacítky si pití kupuje po-
měrně často, ale v rouškách
je jejich věková identifikace
nesnadnější. „Poznám, že
hlavně ty, co mají blíž k osm-
nácti, to občas naštve, mla-

distvě vyhlížející dámy to ale
občas potěší,“ komentuje hu-
mornější stránku českého po-
píjení v epidemii muž za po-
kladnou. Že se spotřeba alko-
holu, hlavně piva, přesunula
z hospod do nákupních vozí-
ků, však zaznamenal.
Předseda lidovcůMarian Ju-

rečka se, zřejmě správně, kál
za nákup a pití piva na veřej-
nosti. Jenže tak jako on se
i přes zákazy dané nouzovým
stavem chovají tisíce dalších.
Jen se za to, na rozdíl od poli-
tika, který by měl představo-
vat vzor chování, nemusí
omlouvat. I když se tím na so-
ciálních sítích, podobně jako
Jurečka, často pochlubí. Sta-
hují se do parků a městských
lesů, pohozené lahve od tvr-
dého alkoholu, petky od piva
a plechovky nejen kolem pře-
plněných odpadkových košů
v těchtomístech to leckde jas-
ně dokumentují.
Vyšší spotřebu pití pro „ta-

kové to domácí popíjení“ ne-
dokládají jen ti, kteří ho
u kasy přímo registrují. „Mů-
žeme potvrdit, že už v průbě-
hu jarní karantény zájem
o víno i tvrdý alkohol vzhle-
dem k přesunu zákazníků
z restaurací do kamenných
obchodů vzrostl,“ uvedl pro
deník Metro Tomáše Myler,

mluvčí řetězce Lidl. O desítky
procent šly prý nahoru prode-
je alkoholických piv, u neal-
koholických a ochucených
pivních mixů vzrostl zájem
pouze mírně.
Jestli ale popíjením mimo

restaurace výpadek v pití do-

háníme, to není jednoznač-
né. „Registrujeme mírně zvý-
šenou poptávku po alkoholic-
kých nápojích, která ale roz-
hodně nevykrývá objemy,
které by se jinak spotřebova-
ly v segmentu restaurací a ho-
telů,“ napsal deníku Metro

mediální odbor obchodního
řetězce Albert. Podle posled-
ních údajů Svazu obchodu
a restaurací prodej jídla
a také piv přes výdejní okén-
ka hospod a restaurací tvoří
zhruba deset až dvacet pro-
cent obvyklých denních tr-
žeb podniků, v těch lepších
případech kolem třiceti pro-
cent. Popíjení se tak přesunu-
je do home office nebo do
míst, která jsou na veřejnosti
méně viditelná.
Popíjení na veřejnosti, na

rozdíl od jara už častěji s po-
kutami než jen s domluvou,
musí řešit strážníci. Mezi kri-
tická místa patří třeba okolí
vlakových nádraží, například
v Plzni. V Brně se zase nejčas-
těji vyráží do Denisových
sadů. PAVEL HRABICA

Relativně nejpřesnější údaje
o českém alkoholismu pocháze-
jí z doby před rokem 1989, kdy
spotřebu nejméně ovlivňovala
konzumace turistů.

● Politická situace za totality vý-
razně ovlivnila náš alkoholis-
mus. V roce 1948 vypil statis-
ticky jeden občan 2,4 litru čis-
tého alkoholu. Už po prvním

roce komunistické vlády
v roce 1949 stoupla tato spo-
třeba na hlavu dvojnásobně,
na 4,2 litru.

● Ani demokracie však pití moc
nezbrzdila. Rekordního pití
dosáhlo Česko v letech 2007
až 2009, kdy vycházelo na jed-
noho obyvatele staršího 18 let
téměř 10,5 litru čistého lihu.

Ministr zahraničí Tomáš Pet-
říček předpokládá, že bude
informován o obsahu cesty
prezidentova poradce Marti-
na Nejedlého do Ruska. „Kan-
celář prezidenta republiky by
cíl návštěvy měla objasnit
i veřejnosti,“ uvedl ministr.
„K výzvám na odebrání

pasu bych chtěl zdůraznit, že
je možné jej dotyčnému ode-
brat pouze v případě, že buď
skončí ve funkci hradního po-
radce, nebo s ním spáchá
trestný čin či přečin. Ani jed-
no z toho se nestalo. Diploma-

tický pas by měl být nicméně
využíván pouze k pracovním
účelům spojeným s výkonem
funkce, kvůli které byl vysta-
ven. Proto předpokládám, že
budu informován o obsahu
cesty. Stejně tak byměla kan-
celář prezidenta objasnit cíl
návštěvy i veřejnosti,“ reago-
val Petříček na výzvu pirát-
ského poslance Jana Lipavské-
ho k odebrání pasu.
Na plánovanou cestuNejed-

lého do Moskvy upozornily
Respekt a Aktuálně.cz. Ná-
vštěvu podle serverů zajišťu-

je ruská vicepremiérka. Ne-
jedlý těmto médiím řekl, že
v Rusku nehodlá jednat
o tendru na stavbu jaderného
bloku v Dukovanech. Podle
dostupných informací je
mezi možnými uchazeči rus-
ká firma Rosatom. Servery
uvedly, že Nejedlý se už před
třemi lety tajně setkal
s šéfem Rosatomu Alexejem
Lichačovem.

Nejedlému podle meziná-
rodní zvyklosti vydal diplo-
matický pas v prosinci 2013
tehdejší ministr zahraničí
Jan Kohout. Poradcům prezi-
dentů se podle Petříčka udě-
luje například ve Švédsku,
Finsku, Irsku nebo Polsku.
Pro žádost je neexistence či
existence pracovní či jiné
smlouvy s Pražským hradem
irelevantní, uvedl ministr.
„Hrad (Kancelář prezidenta
republiky, její vedoucí Vrati-
slav Mynář) o jeho vydání
zkrátka zažádal a bylo mu vy-
hověno,“ dodal Petříček. ČTK

Pivní radovánky se přesouvají do městských lesů. METRO

Po „Vítězném únoru“ se lidé rozpili jako o život

Česká statistika

7650
Takovou částku v korunách
utratí v průměru ročně jeden
obyvatel Česka ve věku 18+
za alkohol a tabákové výrob-
ky. Statistika však může být
ovlivněna i alkoholem a ciga-
retami, které nakupují a spo-
třebovávají cizinci.

SOUTĚŽ PRO ČTENÁŘE DENÍKU METRO

MOJE MĚSTO, MOJE METRO

Instrukce k soutěži:

Své odpovědi zasílejte do dnešní
půlnoci na adresu vyhraj@metro.cz
ve tvaru JMÉNO, PŘÍJMENÍ, ADRESA,
TELEFON, SPRÁVNÁ ODPOVĚĎ
(A, B, nebo C) a do předmětu
e-mailu uveďte CD.
Jeden soutěžící získá CD kompilaci
Platinum Maxxximum skupiny Tři
sestry. Výherce bude kontaktován
e-mailem do 2 pracovních dnů. Více
informací o pravidlech soutěže
a vyzvednutí cen najdete
nawww.metro.cz

VYHRAJTE
S NÁMI CD KOMPILACI PLATINUMMAXXXIMUM SKUPINY TŘI SESTRY!

SOUTĚŽNÍ OTÁZKA
Které 3 nové skladby jsou součástí kompilace?

a) Ať seš punk, Litovel, Jinej vdolky.
b) Aida, Litovel, Budapešť c) Litovel, Zelená, Dederon

Vratislav Mynář s Martinem Nejedlým v roce 2017 MAFRA

Popíjení na veřejnosti se ani
ve stavu nouze nevzdáváme

inzerce

V Moskvě. Ministr Petříček
chce po Hradu vysvětlení



Akce je platná od 11. 11. do 29. 11. 2020.
Více na www.alza.cz/black-friday
Akce je platná od 11. 11. do 29. 11. 2020. 
Více na www.alza.cz/black-friday
Akce je platná od 11. 11. do 29. 11. 2020. 

 www.alza.cz/black-friday
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Přestože není úvěr
na bydlení snadné
získat, nízké úroko-
vé sazby a nutnost
být víc doma ženou
jejich počty nahoru.

Za celý letošní rok už se prav-
děpodobně přehoupl objem
sjednaných hypoték přes ma-
gických 200 miliard korun.
Čísla za listopad sice ještě ne-
jsou sečtena, ale na konci říj-
na bylo číslo 197,5 miliardy.
Českem zmítá koronavirová
krize a mnoho lidí může mít
obavu, zda je vhodné si brát
nyní hypotéku, když mohou
přijít o práci. Přesto to vypa-
dá, že letošek bude rekordní.

„Doba vhodná pro získání
hypotéky je z pohledu úroko-
vých sazeb. Jsou na hranici
dvou procent. Sazby hypoték
klesají, avšak proti tomu jdou
ceny nemovitostí, které jsou
naopak na svých nejvyšších
hodnotách,“ říká Jiří Sýkora,
hypoteční specialista z Fincen-
trum & Swiss Life Select.

Pokud klient potřebuje
nové bydlení řešit, doporuču-
je nečekat také analytička
Partners Lucie Drásalová. „Po-
slední rok nám ukázal, že pre-
dikce můžou být všelijaké, ale
realita pak úplně jiná. Nikdo
neví, jak bude vypadat příští
rok. Sazby jsou momentálně
extrémně nízko, reálná je i hy-
potéka se sazbami 1,69 pro-
centa bez pojištění. Růst neče-
kám, určitě ne rapidní,“ myslí
si Drásalová.

Pozor na profesi a příjmy
Zájemci o hypotéku semusí

připravit na mnohem přísněj-
ší hodnocení bonity. Pro získá-
ní hypotéky je důležitá nejen
výše příjmu, ale i vykonávaná
profese. „Nejčastějším důvo-
demzamítnutí hypotéky je ko-
ronavirová situace, zejména

její dopad na příjmy, které
banky posuzují přísně. Vyme-
zeny jsou rovněž typy povolá-
ní, u nichž příjmy banky ne-
chtějí uznat vůbec nebo je za-
počítávají jen do určité výše,
což komplikuje výpočet boni-
ty, která nemusí dostačovat.
Druhým důvodem zamítnutí
žádosti je negativní platební
historie,“ prohlašuje Veroni-
ka Hegrová z on-line sjednáva-
če hypoték hyponamiru.cz.

Česká národní banka již na
jaře veškeré důležité paramet-
ry doporučila bankám zmír-
nit nebo zrušit. „Většina bank
parametry opravdu uvolnila.
Co banky zkoumají přísněji,
tak to je opravdu příjem. Pře-
devším u podnikatelů a za-
městnanců z rizikových sekto-
rů, jako jsou gastronomie,
umění, cestovní ruch,“ dopl-
ňuje Drásalová.

Pojistit se a mít rezervu
Pokud má někdo obavu, že

by přišel o příjem a nemohl
nějaký čas hypotéku splácet,
doporučují odborníci sjednat
si pojištění. „Ideálním řeše-
ním je pojištění schopnosti
splácet, které si můžete sjed-
nat k půjčkám, hypotékám,
i dalším dlouhodobým úvě-
rům, například na auto. V pří-
padě, že ztratíte zaměstnání
nebo budete v dlouhodobé

pracovní neschopnosti, splát-
ku úvěru za vás bude až po
dobu jednoho roku platit po-
jišťovna,“ vysvětluje Martin
Steiner, obchodní ředitel BNP
Paribas Cardif Pojišťovny.

Specialistka pojištění ve Fin-
centrum & Swiss Life Select
Věra Švecová ale varuje, že
tento typ pojištění může být
zrádný. „Byť je o něj v případě
hypotečních úvěrů velká po-
ptávka a klienti mají pocit, že
dosáhnou na plnění vždy, kdy-
by z jakéhokoli důvodu o za-
městnání přišli, je realita bo-
hužel jinde. Jedním z nejčas-
tějších důvodů rozvázání pra-
covního poměru v Česku je do-
hodou, což je prakticky vždy z
pojistného krytí vyloučeno,“
upozorňuje Švecová a objasňu-
je, že ke ztrátě zaměstnání
musí dojít třeba z důvodu zru-
šení zaměstnavatele či pracov-
ního místa. Výpadek příjmů
doporučuje pokrýt v samostat-
né životní pojistce.

Možnosti pojištění jsou růz-
né. „Nabízíme klientům mož-
nost pojištění pravidelných vý-
dajů. To znamená, že si klient
sám zvolí, jakou výši pojistné-
ho by v případě dlouhodobé
pracovní neschopnosti nebo
ztráty zaměstnání chtělměsíč-
ně dostávat, a podle toho se vy-
počítá pojistné,“ nabízí mluv-
čí Air Bank Jana Pokorná.

S případnou ztrátou za-
městnání a výpadkem pravi-
delného příjmu se ale vyplatí
počítat dopředu. „Na spoři-
cím účtu si udržujte finanční
rezervu, která vám minimál-
ně po dobu šesti měsíců po-
kryje pravidelné splátky hy-
potéky, pojištění a další ne-
zbytné měsíční výdaje,“ radí
Hegrová. PAVEL URBAN

On-line, ale s rozvahou

Hypotéku lze sjednat i přes in-
ternet. To mnozí zvlášť letos
vítají. Odborníci ale doporu-
čují, aby žadatelé vše probra-
li s finančními poradci.

● „Snažíme se, aby maximum
věcí klient mohl zařídit jed-
noduše a pohodlně on-line.
Také hypotéky jsou takovou
službou, a to včetně podpi-
su úvěrové smlouvy napří-
klad přes internetové ban-
kovnictví. Na pobočku klient
nemusí,“ říká mluvčí Air
Bank Jana Pokorná a dodává:
„Ač mají klienti u hypotéky
často více otázek, které by
rádi předem probrali s odbor-
níkem z banky. To jde totiž
nejen přímo na pobočce, ale
také přes telefon či Skype.“

● Právě na projednání s banké-
ři apelují i další odborníci.
„Tak závažné rozhodnutí, kte-
ré ovlivní rodinné finance na
mnoho let, jako je hypoteční
úvěr, by měli lidé vždy kon-
zultovat s finan-
čním poradcem. Ti naši jsou
schopni zajistit nejen lepší na-
bídku hypotéky, ale přede-
vším s klienty projdou stav ro-
dinných financí a pomohou
stanovit priority a komplexní
finanční plán, který myslí i na
rezervy,“ uvádí Jiří Sýkora, hy-
poteční specialista z Fincent-
rum & Swiss Life Select. Navíc
ne všechny banky kompletní
on-line sjednání umožňují.

VLASY
PRO

PENÍZE
Je mi 34 let a pracuji na velmi
dobře placeném místě. K mému
zaměstnání je však potřeba vel-
mi dobrý zevnějšek. Můj problém
tkví v tom, že poslední dva roky
trpím nadměrným vypadává-
ním, respektive řídnutím vlasů.
Z tohoto důvodu se bojím, abych
o své místo nepřišel. Prosím
vás, poraďte mi, kde je možno
u nás zakoupit opravdu kvalitní
přípravky proti těmto neduhům.

Pavel Z., Č. Krumlov

Velmi účinné a odzkoušené pří-
pravky proti vypadávání vlasů
prodává v ČR firma SENS,
697 01 Kyjov, Komenského 606,
tel.: 518 615 091. Jedná se
o kúru, která se skládá ze dvou
krémů THERMAL (1ks za 330Kč)
a šampónu THERMAL (330 Kč).
Dohromady za jednu kúru tedy
zaplatíte 990 Kč, což je cena vel-
mi příznivá vzhledem k obrovské
kvalitě těchto výrobků. Tuto kúru
si můžete zakoupit přímo v místě
firmy nebo si ji nyní můžete i ob-
jednat s přesným návodem na
dobírku.

www.thermal-sens.cz

Kalendář
Barbora Poláková (na
snímku), Ondřej Ruml,
Beata Hlavenková, Tere-
zie Vodička Kovalová
a další zpříjemní nejen
dětem čekání na Ježíška.
Zapojili se do on-line ad-
ventního kalendáře festi-
valu Struny dětem. Na
webu strunydetem.cz se
od neděle bude každou
půlnoc otevírat nové hu-
dební okénko. MET

Rekordní čísla

25
Téměř devět tisíc hypoték
v objemu přes 25 miliard ko-
run poskytly banky jen za
říjen. Hypoteční trh zlevnil
sedmý měsíc v řadě. Průměr-
ná úroková sazba hypoteč-
ních úvěrů podle ukazatele
Fincentrum Hypoindex v říjnu
opět klesla a skončila na hod-
notě 2,02 procenta. Průměr-
ná výše hypotečního úvěru
byla v říjnu 2 865 189 korun.

Citát

Mít pojištění pro pří-
pad výpadku příjmů,
a zejména když klient
splácí půjčku či hypoté-
ku, je velmi rozumné.
JANA POKORNÁ, MLUVČÍ AIR BANK

Divadelníci dávají
dětem počítače
Do iniciativy #samispolu,
která pomáhá dětem ze
slabších sociálních rodin,
se zapojili také divadelní-
ci z Husy na provázku. Ne-
ziskové organizace shro-
mažďují nepoužívané no-
tebooky právě pro tyto
znevýhodněné děti. Na re-

cepci divadla na Zelném
trhu vzniklo sběrné mís-
to. Dárci mohou usnadnit
dětem distanční vzdělává-
ní a pomoci tak zmírnit
dopady současné krize.

Krušné hory se
chystají na sníh
I níže položená lyžařská
střediska v Krušných ho-

rách začala uměle zasně-
žovat. Sněžná děla jsou
od minulého týdne spuště-
na na Klínovci. Nově pro-
vozovatelé zasněžují sjez-
dovky například v lyžař-
ském areálu na Bublavě,
na Božím Daru či v Potůč-
kách. Teploty jsou v po-
sledních dnech příznivé,
zatím ale není jasné, kdy
provozovatelé zahájí sezo-
nu. ČTK

8 DNÍ = 7 NOCÍ V MARIÁNSKÝCH LÁZNÍCH – HOTEL RICHARD****

04. 12. 2020 – 31. 03. 2021 (mimo Vánoc a Silvestra)
sleva cca. 40 %
8.900 Kč osoba ve 2-lůžkovém pokoji / 9.900 Kč 1-lůžkový pokoj

Ubytování s bohatou polopenzí a 1× aperitivem
1× lékařské vyšetření + 12× procedura dle doporučení
Denně volný vstup do bazénu, vířivky, fitness studia
Dárek = 1× oxygenoterapie pro každého hosta
Vánoční pobyty již od 19.12.2020, speciální cena!

EXKLUZIVNÍ LÉČEBNĚ-REHABILITAČNÍ POBYT

REZERVACE TEL: 737 83 68 68, EMAIL: recepce@hotelrichard.com

SLEVA

40 %

inzerce

O hypotéky je zájem
i přes obavy o splácení

Krátce



Trefou do černého je nejprodávanější gel
na hemoroidy v kategorii zdravotnických pro-
středků – Hemostop® Gel Max z prémiové řady
Da Vinci Academia. Díky kombinaci dubové
kůry, boswellie, Aloe vera a dalších devíti bylin
působí Hemostop® již při prvotních problémech
spojených s hemoroidy (svrbění, štípání a pále-
ní konečníku). Díky Aloe vera má Hemostop®
zklidňující účinek při podráždění a svědění
v oblasti koneč-
níku. Boswellie
je využívána pře-
devším pro své
protizánětlivé
účinky. Je vhod-
ný také pro tě-
hotné a kojící
ženy.

Užívejte si pohodové chvilky bez
starostí o své namožené klou-
by díky přípravku Priessnitz®
Kloubní mazání De Luxe. Ihned
při první aplikaci pocítíte oka-
mžitou úlevu, a to díky význam-
nému obsahu boswellie, kaf-
ru, rozmarýnu a Transmitteru.
Právě ten znásobuje sílu těchto
látek a prodlužuje jejich účin-
nost. Příjemný chladivý efekt pak
zajišťuje přítomnost mentolu.

Je tady posílený ústní sprej PSSST!® FORTE
s obohaceným složením pro maximální
účinek. Tento doplněk stravy obsahu-
je účinnou složku VOLUME CONTROL
COMPLEXTM, která je jedinečnoukombi-
nací devíti rostlinných extraktů a látek,
jež působí na měkké části horních dý-
chacích cest.

Vyzkoušejtedoplněk stravy Imunit®5PreveMaxobsahující nukleotidy získané zeslad-
kovodní řasy chlorelly a beta-glukany z hlívy ústřičné. Jeho složení je navíc obohaceno
o vitamin C a selen pro přirozenou funkci imunitního systému. Kyselina listová pak

pomáhá snižovat míru únavy a vyčerpání. Výborné
cucavé tablety s jahodovou příchutí působí díky své
nové formě přímo na sliznici v dutině ústní. Tím zajišťu-
jí rychlé působení přítomných látek již po 5 minutách
od užití!

Hemoroidy postihují až tři ze čtyř lidí.
Příčinou jejich vzniku je především ne-
dostatek pohybu, sedavé zaměstnání,
nadváha, ale také těhotenství nebo
nadměrný stres. Máte s hemoroidy
problém i vy?

Pokud se i z vaší ložnice ozývá každou noc hlasité
a nepříjemné chrápání, spoleh-
něte se na přípravek z vaší lékár-
ny! Má příjemnou chuť, nedráždí
a zajistí vám klidnou noc
bez tohoto otravného zvuku.

Namáhavá práce, nespráv-
né držení těla, ale i ne-
vhodně zvolený pohyb
se na vašem každoden-
ním fungování negativně
podepisují. Dopřejte si
zaručenou úlevu a regene-
raci a vaše tělo již nebude
déle strádat.

Potřebujete v tomto chladném počasí nutně posílit svou oslabenou
imunitu?

Pálí, svedí, bodají?
STOP hemoroidum!

ANO spánku, NE chrápání

Vincenz Priessnitz zná recept
na bolesti kloubu

ˇ
o

o

STIMULACE IMUNITY již po 5 minutách!

Účinný již od 1. noci!

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

od užití!

hují až tři ze
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Natřete to
HEMOROIDŮM!

LÉKÁRNA – ZELENÁ PRO LISTOPADOVOU POHODU
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V některých kra-
jích by se mohla
epidemie vrátit do
čísel, kdy bylo Čes-
ko v krizové situa-
ci. To ohrožuje roz-
hodnutí vlády, zda
v pondělí Čechům
uvolnit život.

Statistiky epidemie covi-
du-19 se podle premiéra An-
dreje Babiše nezlepšují tak,
jak si vláda představovala.
Jestli to může ovlivnit zmír-
nění opatření plánované od
pondělí, premiér neuvedl.
Vláda bude v neděli projedná-
vat přesun ze čtvrtého do
třetího stupně přísnosti opat-
ření, který by umožnil napří-
klad otevření obchodů, slu-
žeb a restaurací.

Problém je na venkově
Babiš připomněl, že protie-

pidemický systém PES připra-
vilo ministerstvo zdravotnic-
tví. „PES vláda ani neschvalo-
vala,my jsme nikdy návrhmi-
nisterstva zdravotnictví ne-
měnili. Je dobré, že je to ko-
nečně předvídatelné,“ uvedl
premiér. Řekl také, že původ-
ně byla Praha největší pro-
blém. „Dneska je na tom rela-
tivně dobře, problém je na
venkově,“ řekl Babiš. Asocia-
ce krajů ČR uvedla, že na roz-

dílnou situaci v krajích při jed-
nání s hejtmany upozornila
také hlavní hygienička Jarmi-
la Rážová. „Zhruba šest až
sedmkrajů je z hlediska systé-
mu PES spíše na úrovni páté-
ho stupně, a pokud se nebu-
dou počty lidí pozitivních na
covid-19 vyvíjet lépe, nedopo-
ručí ministrovi zdravotnictví
další rozvolňování,“ citovala
Rážovou asociace. O velkých
rozdílech na Radiožurnálu ho-
vořil i ředitel Ústavu zdravot-
nických informací a statistiky
Ladislav Dušek. Rozdíly mezi
regiony jsou podle něj alarmu-
jící, v systému PES jsou skóre
od 47 do 77 bodů a to je podle
Duška velice špatné. „Stav roz-
hodně není v tuto chvíli úpl-
ně uspokojivý, brzdění dál
probíhá, ale relativně se zasta-
vilo a zejména v některých re-

gionech situace osciluje na
hraně potenciálního rizika,“
shrnul současný epidemický
vývoj. Jako problematický
zmínil Kraj Vysočina, Pardu-
bicko, Královéhradecký a Kar-
lovarský kraj.

Testování zdarma
Česko podle Babiše chystá

možnost dobrovolného testo-
vání antigenními testy hraze-
ného z veřejného zdravotní-
ho pojištění. Dnes na Radě
vlády pro zdravotní rizika
představí testovací strategii
ministr Blatný. Vláda se bude
muset zabývat i tím, že se
lidé nechtějí nechat testovat
kvůli tomu, že by museli do
karantény a dostávali by jen
60 procent platu. Naznačil
také, že je v tom podporují
někteří zaměstnavatelé. ČTK

Citát

Situace stále není dob-
rá. Čísla sice klesla,
ale není to tak, jak
jsme si představovali.
Je důležité rozvolňo-
vat s rozmyslem.
ANDREJ BABIŠ
PREMIÉR

V pondělí podle dat minister-
stva zdravotnictví přibylo více
než 4300 nových případů koro-
naviru, v úterý přes 5800 a ve
středu více než 4900. Skóre
PES včera zůstalo na 57 bo-
dech, ve třetím z pěti stupňů
pohotovosti je čtvrtý den.

● Takzvané reprodukční číslo,
které skóre mimo jiná kritéria
zahrnuje, ale stouplo na 0,96.
Pokud by překročilo jedničku,
zvýšilo by to skóre o pět
bodů, což by při zachování
bodů za další kritéria zname-

nalo návrat do čtvrtého
stupně.

● Ministr zdravotnictví Jan Blat-
ný ve středu řekl, že metodi-
ka pro rozvolňování je jasná
a nebude se nijak upravovat.
Musí být splněna podmínka
sedmi dní s hodnotou pro
třetí stupeň, aby byl vládě
navržen přesun do tohoto
stupně i z hlediska opatření.
„Ve chvíli, kdy to ten systém
dovolí, potom se to stane.
Když to nedovolí, potom se to
nestane,“ řekl Blatný.

Nový odběr
kloktáním
V Rudolfinu byl představen
nový způsob odběru vzor-
ků na vyšetření nemoci co-
vid-19 za pomoci samood-
běrové kloktací soustavy
Gargtest. Vyšetření je zalo-
ženo na principu kloktání
v ústní dutině, což zname-
ná odstranění nepříjemné
procedury odběru z nosohl-
tanu stěrovou tyčinkou.
Takto odebraný a do labo-
ratoře přepravený vzorek
bude připraven na vyšetře-
ní. Gargtest vyvinuli vědci
v Olomouci. Jedná se
o zjednodušení a urychlení
procesu samotného testo-
vání, a to bez zdravotníka.
Za několik dní bude v pro-
deji i v lékárnách. Kloktání
si vyzkoušeli i členové
a herci Divadla Bez zábrad-
lí (na snímku). ČTK

Aby se Česko dostalo na třetí stupeň, musí zůstat v klidu

Ve zlínské nemocnici přibývá
lidí, kteří darují takzvanou re-
konvalescentní plazmu. Vče-
ra ji tam darovalo deset profe-
sionálních hasičů. „Vůbec
jsem neváhal a hned jsem se
k odběru přihlásil. U mě sa-
motného neměla nemoc váž-
ný průběh, rád ale pomůžu
těm, co takové štěstí nemají,“
uvedl hasič Pavel Spáčil. ČTK

Česku hrozí, že se
opatření nezmírní

Nejvíce nemocný kraj

188
V Karlovarském kraji přibylo
ve středu 188 potvrzených pří-
padů koronaviru. V systému
PES má kraj 77 bodů, nejvíce
z Česka. Nejhorší stav je na
Sokolovsku. Například v Pra-
ze přibylo ve středu 369 potvr-
zených případů koronaviru.
Je to zhruba o 80 méně než
v úterý. Rizikové skóre PES
je na 47 bodech.

Citát

Jestli teď otevřeme,
tak to dopadne ještě
relativně dobře. Ale je
to za minutu dvanáct.
Obchodníci bojují
o přežití.
KAREL HAVLÍČEK
MINISTR PRŮMYSLU A OBCHODU

Jeden naléhá,
druhý váhá.
Neshodnou se

Plazma. Hasiči
měli covid, teď
dál pomáhají

Mají protilátky

Plazma pomáhá v léčbě těž-
kých případů onemocnění.
Darují ji lidé, kteří covid
prodělali a mají protilátky.

● Zájem o darování rekonva-
lescentní plazmy v posled-
ních dnech vzrůstá, napří-
klad ve středu ji darovalo
také sedm policistů. Zlínští
lékaři vyzývají další lidi,
aby přišli, plazmy se dost
spotřebuje.
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Za vše může tradič-
ní část skotského
kroje, pánská
suknice zvaná kilt.

Jeden z nejznámějších skot-
ských dudáků Willie
Armstrong si postěžoval, že
je často terčem sexuálního
obtěžování. Nevhodné chová-
ní žen dudák zažívá už od dět-
ství. Ženy se mu snaží pod
kilt podívat, běžně se snaží
vyfotit, co pod suknicí má,
a několikrát ho i osahávaly.
„Je to naprosto nepřijatel-

né,“ uvedl člen dudácké sku-

piny Red Hot Chilli Pipers. Zá-
roveň poznamenal, že stíž-
nosti mužů na sexuální obtě-
žování společnost často nebe-

re vážně. Mnozí Skotové, kte-
ří nosí tradiční suknici, při-
tom podle něj zažívají totéž
co on. „Je to pořád dokola:
‚Jste opravdový Skot?‘ Ženy
se tak v podstatě ptají, jestli
máte spodní prádlo, nebo
ne,“ řekl hudebník a vyzval,
aby si lidé představili, co by
se dělo, kdyby stejnou otázku
položil muž ženě.
Focení či filmování intim-

ních partií cizích lidí – up-
skirting – je ve Skotsku trest-
ným činem od roku 2009.
Loni se přidaly Anglie a Wa-
les. Zvláštní zákon nemá jen
Severní Irsko. Drtivou větši-
nou obětí upskirtingu jsou
ale ženy. ČTK a MET

Skotský dudák si
stěžuje na ženy

Devětačtyřicetiletý pilot Da-
mir Achmetov z ruského Om-
sku podlehl před rokem in-
farktu během letu z Moskvy
do Soči. Letecká společnost
Aeroflot pomohla s přepra-
vou těla a poskytla 15 tisíc
rublů (asi 4360 Kč) na pohřeb.
Vdova po pilotovi se nemů-

že domoci od Aeroflotu

smluvně přislíbeného od-
škodnění téměř 30 milionů
rublů (asi 8,6 milionu Kč),
a to navzdory vyhranému sou-
du a exekučnímu příkazu.
Banka nesmí aerolinkám pe-
níze strhnout, protože se na
ně – jako ohrožené firmy – bě-
hem pandemie vztahuje pro-
tikrizové moratorium. ČTK

Turecko odsoudilo k doživotí část obžalovaných z neúspěšného puče
Soud v Turecku včera odsoudil k doživotí 337 obžalovaných z účasti na neúspěšném vojenském převratu z 15. července 2016. Dalších 60 lidí bylo odsouze-
no k nižším trestům odnětí svobody a 75 obžalovaných soud zprostil viny. Velkou část obžalovaných z vraždy, pokusu o vraždu prezidenta Recepa Tayyi-
pa Erdogana a pokusu o narušení ústavního pořádku tvoří vojáci a důstojníci. Mezi dosouzenými k doživotí je i pětadvacet pilotů z letecké základy Akin-
ci severně od Ankary. Z vojenského letiště odstartovaly bojové letouny F-16, které bombardovaly v metropoli parlament, prezidentský palác a velitelství
speciálních sil a policie. Během bombardování zahynulo 68 lidí. Při pokusu o převrat zahynulo 251 osob a přes dva tisíce jich bylo zraněno. K doživotí se
zpřísněnou ostrahou, které nahradilo v tureckém právu trest smrti, byli také odsouzeni vysocí důstojníci a civilisté. Po puči úřady zahájily čistky, které ne-
mají v dějinách moderního Turecka obdoby. V dalších procesech jsou obžalovány z pokusu o převrat další stovky lidí. Mezi souzenými v nepřítomnosti je
i duchovní Fethullah Gülen, který podle Ankary pokus o převrat zosnoval. O vydání Gülena, jenž v minulosti patřil mezi spojence prezidenta Erdogana,
Turecko neúspěšně žádá USA, kde turecký duchovní žije. Na snímku zesílené policejní a vojenské hlídky u věznice Sincan, kde se proces konal. 2x AP

Omilostněn
Americký prezident Do-
nald Trump oznámil, že
omilostnil svého někdej-
šího bezpečnostního po-
radce Michaela Flynna
(na snímku). Na konci
roku 2017 se přiznal, že
lhal Federálnímu úřadu
pro vyšetřování. Ten ho
vyslýchal v rámci vyšetřo-
vání údajného vlivu Rus-
ka na prezidentské volby
v roce 2016. Flynn dosud
nebyl odsouzen. AP

W. Armstrong PROFIMEDIA.CZ

Tchajwanská společnost
Foxconn, která je smluvním
výrobcem elektroniky, přesu-
ne na žádost americké firmy
Apple částmontáže jejích pří-
strojů iPad a MacBook z Číny
do Vietnamu. Apple tak chce
minimalizovat dopady čín-
sko-americké obchodní vál-
ky. Foxconn staví montážní
linku na severovýchodě Viet-
namu. Výroba má začít už
v polovině příštího roku. ČTK

Krátce

U Ischglu už
zasněžují

Na svazích u tyrolské
vesnice See sněhová děla
pracují naplno. Obec
leží kolem 16 kilometrů
od Ischglu, který se v loň-
ské lyžařské sezoně stal
jedním z center šíření
epidemie covidu-19.

Na Instagramu
už končí
Britský přírodovědec sir
David Attenborough
opustil po pouhých dvou
měsících sociální síť In-
stagram. Po zářijové re-
gistraci překonal 94letý
popularizátor oboru re-
kord v rychlosti dosaže-
ní jednoho milionu sle-
dovatelů, který držela
americká herečka Jenni-
fer Anistonová. ČTK

Číslo dne

32
Tolik tisíc lidí propustí společ-
nost Walt Disney. Většinou
jde o pracovníky zábavních
parků, na které nejvíce doleh-
ly dopady opatření proti šíře-
ní covidu-19. Firma uvádí, že
na konci října zaměstnávala
ve světě na 203 tisíc lidí.
Z nich kolem 155 tisíc praco-
valo v těchto parcích nebo
s nimi jejich práce souvisela.

Vdova. Peníze po
pilotovi nedostala

Foxconn. Míří
do Vietnamu



300 Kč

350 Kč
DĚTSKÉ TRIKO

kvalitní tmavomodré triko
s melírem, značka

Stanley Stella

DOSPĚLÉ TRIKO
kvalitní tmavomodré triko s melírem,
značka Stanley Stella

TAŠKA
materiál: eko-bavlna

Kompletní nabídku najdete na: fanshop.dpp.cz.
Platby možné platební kartou on-line, převodem na účet fanshopu DPP
nebo dobírkou České pošty. Dodání zboží prostřednictvím České pošty,
možnost vyzvednutí v Infocentrech Můstek, Hradčanská a Nádraží Veleslavín
dle vládních opatření (aktuální otvírací dobu najdete na webu dpp.cz).

AUTORSKÝ PLAKÁT
formát A2
matné provedení

HRNEK
bílý keramický hrnek
s centrálním motivem
tramvaje a památkami

Jak pomůžete Klokánkům?
Minimálně 50 % z prodejní ceny zboží jde přímo

domovům pro ohrožené děti Klokánek Fondu ohrožených dětí,
u tašky je to min. 70 % z ceny.

Móda, která sluší i pomáhá
Charitativní projekt Klokart s autorskou
grafikou Karolíny Urbánkové
nabízí

250 Kč

350 Kč 300 Kč

250 250 

Kč
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Přípravy na Rallye
Dakar jsou v plném
proudu.

Koronavirem osekaná sezona
moc radosti fanouškům mo-
torsportu nepřinesla. Většina
z nich proto už vyhlíží slavný
Dakar. Na 43. ročník závodu
se připravují i české posádky.
Deník Metro představí hned
několik novinek z tuzem-
ských stájí.
Hvězdnou posilu na začát-

ku týdne představil roudnic-
ký tým Buggyra Racing. Ten
angažoval trojnásobného ví-
těze kategorie čtyřkolek Igna-
cia Casala. Chilský závodník
ale nepojede ve své tradiční
kategorii, usedne totiž do ka-
mionu. Jedenáctinásobný
účastník legendární soutěže
se tak stane týmovým kole-
gou Martina Šoltyse. „Ignacio
letos vedl před poslední eta-
pou o více než dvacet minut
a nejspíše usoudil, že potře-
buje novou výzvu,“ komentu-
je posilu šéf stáje Martin Ko-
loc. Pod hlavičkou Buggyry se

na start postaví i Josef Machá-
ček a Tomáš Enge, kteří bu-
dou závodit s buginami
Can-Am.
Osvědčenou sestavu nasadí

tým Big Shock Racing. Novin-
kou ale je, že jsou Martin Ma-
cík, František Tomášek a Da-
vid Švanda zařazeni mezi pri-
oritní jezdce, což znamená,
že budou během závodu dů-
kladněji sledováni.
S vylepšeným vozem,

a hlavně s týmovou podpo-
rou v podobě posádky druhé-
ho kamionu na Rallye Dakar

vyrazí Aleš Loprais. Zkušený
závodník, jehož čeká již čtr-
náctý start na slavné rallye,
opět pojede s kamionem Pra-
ga. Pod hlavičkou týmu Insta-
forex Loprais Praga se na
start postaví i Jan Tománek,
který pojede s předchozím Lo-
praisovým vozem – tedy s Ta-
trou Jamal.
Pod českou vlajkou se ale

v Saúdské Arábii nepředstaví
jen kamiony. Do dun se vrh-
nou také čeští jezdci namoto-
cyklech. Mezi nimi Libor Pod-
mol, který startuje na ledno-

vé Rallye Dakar pod hlavič-
kou vlastního týmu. Bývalý
mistr světa ve freestyle moto-
krosu byl doposud členem
týmu Orion Moto Racing
Group. Ten do pouště vyšle
nakonec jen dva jezdce –Mar-
tina Michka a Milana Engela.
„Věřím, že je reálné, abych
bojoval o dvacítku,“ doufá En-
gel, jehož maximem je
15. místo z roku 2019.
O něco vyšší ambice má

pro změnu Martin Prokop,
který se na Dakar vydá s vy-
lepšeným Shrekem, což je

přezdívka jeho Fordu Raptor.
„V rámci možností jsme za-
pracovali na motoru a jeho
výkonu ve vysokých otáč-
kách, aerodynamice, tlumi-
čích i diferenciálech, takže
auto by mělo být zase o kou-
sek lepší,“ doufá jezdec.
Jednou z novinek legendár-

ního závodu je i kategorie
Dakar Classic věnovaná histo-
rickým vozidlům. Na její
start se postaví bývalý moto-
cyklový jezdec Ondřej Klym-
čiw, který na trať vyrazí se
speciálem Škoda 130 LR.MAH

Kompletní tým jezdců Buggyra Racing BUGGYRA RACING Vylepšená Škoda 130 LR ČTK

Česká stopa v písečných dunách

inzerce
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Zpěvák a muzikálový herec
Jakub Hübner měl mít za se-
bou jeden z velkých profes-
ních zážitků. Nebýt zákazu
živé kultury, zazpíval by si
spolu s kolegy na jevišti kar-
línského divadla za doprovo-
du rozšířeného Orchestru
Gustava Broma slavné muzi-
kálové skladby na galakoncer-
tě ke 30 letům rozhlasového
pořadu Muzikál expres. Kula-
tiny nyní alespoň připomíná
čerstvé 2CD, na němž se mla-
dý umělec také podílel.

Albummělo být pokřtěno
na zmíněném koncertu.
Co byste mu tedy popřál
alespoň touto cestou?
V případě alba Muzikál ex-

pres 30, kdemám řadu nahrá-
vek zbrusu nových i těch star-
ších, je důležité, že vůbec vy-
šlo. Zda se jeho křest uskuteč-
ní na odloženém slavnost-
ním koncertě v Hudebním di-
vadle Karlín, anebo při jiné
příležitosti, není podstatné.

Důležité je, že se už od listo-
padu dostává k posluchačům
přes různé digitální platfor-
my a v internetových obcho-
dech i ve fyzické podobě. Po
uvolnění koronavirových
opatření bude samozřejmě
k mání také v kamenných
prodejnách. Tohle CD stojí to-
tiž za to. Jemimořádně exklu-
zivně vybavené a promuziká-
lové fandy určitě bude skvě-
lým artefaktem do sbírky.

Takžemu přeji, ať se co nejví-
ce dostane k muzikálovým
i mým fanouškům. A hlavně
ať se všem líbí.

Muzikál expres je jediný
magazín v českém rozhla-
sovém éteru věnující se to-

muto žánru. Jste jeho po-
sluchačem?
Když mám čas, rád si ho

pustím nebo zavítám na jeho
web. Pro mě jakožto člověka,
který se v muzikálové branži
aktivně pohybuje, je hodně
cenný, neboť díky němu
mám přehled o dění na naší
i světové scéně, jaký bych ji-
nak ani neměl šanci získat.
Nicméně snad ještě více si ho
cením za to, jak erudovaně
a zároveň zábavně dokáže
muzikál přiblížit široké po-
sluchačské veřejnosti. Jeho
duchovní otec, autor a mode-
rátor Michael Prostějovský,
je velký profík. Mě baví, když
můžu čas od času pozorovat
zrod nového dílu, protožeMi-
chael je zároveň mým mana-
žerem a producentem, takže
během našich jednání někdy
souběžně řeší i témata do dal-
šího pokračování pořadu.

Narozeninový galakoncert
jistě není jediná položka

v diáři, pro kterou budete
hledat náhradní termín.
Jak zvládáte opětovné uza-
vření kulturního života?
Pro nás zpěváky, a zvláště

herce angažované v muziká-
lech je to neuvěřitelný zásah
do života podobný sopce. Nic
neplatí, odkládáme, co jsme
už dvakrát odložili. Takže di-
vadlo jsem i já letos škrtnul
prakticky úplně. Naštěstí
mám ještě jiné plány.

Jak musí písnička vypadat,
aby vás zaujala?
Já jsem melodik, takže

musí mít pěknoumelodii, sil-
ný nápad. A důležitý je pro
mě i text, podlemého názoru
je špatně na něj klást menší
nároky než na hudební strán-
ku. Obě složky by do sebe
měly lehce zapadnout. V ne-
poslední řadě dám na intuici.
Jakmile nemám při prvním
poslechu po těle husí kůži,
vím, že je na té písni něco
špatně. JAROSLAV PANENKA

Jakub Hübner ve studiu ARCHIV JH

Více najdete na

WWW.METRO.CZ

VYSOČINA, KRAJ

KRAVÁM
ZASLÍBENÝ

Mléčné produkty z Vysočiny

Při poslechu písničky musím
mít husí kůži, říká Jakub Hübner

inzerce



Kompletní nabídku najdete na: fanshop.dpp.cz

Platby možné platební kartou on-line, převodem na účet fanshopu DPP nebo dobírkou
u České pošty. Dodání zboží prostřednictvím České pošty nebo lze využít možnost
vyzvednutí v Infocentrech Můstek, Hradčanská, Anděl a Nádraží Veleslavín.

Dopravní
vykrajovátka

Vykrajovátka zhotovená technologií 3D tisku,
vhodná zejména na těsto pro výrobu cukroví,
sušenek nebo vykrajování z marcipánu. Lze použít
také při hraní s modelínou nebo keramickou hlínou.

Vykrajovátka se skládají ze dvou částí – obvodové
a vnitřní reliéfní, která zároveň může sloužit jako nástroj
pro vymáčknutí těsta z obvodové části.

Vybírejte z jednotlivých
motivů na našem Fanshopu

SOUTĚŽTE
S NÁMI

O NEJHEZČÍ PERNÍČEK
NA FACEBOOKU

DopravniPodnikPraha
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StudioWarner
Bros. obětuje
úspěch největšího
hituWonder
Woman 2 na oltář
úspěchu své
HBOMax.

Letošek stojí v kinech za sta-
rou bačkoru. Světové sály
jsou buďto rovnou zavřené,
nebo bez diváků. Filmová stu-

dia proto horečně vymýšlejí
alternativní scénáře, jak si
v koronavirových časech fi-
nančně vypomoct, případně
přetavit těžké časy v něco
dobrého. Obětí takto motivo-
vaného rozhodnutí se v pro-
sinci, letos snad už naposled,
stanou nejen kinaři, ale i po-
slední letošní kinodržák – ko-
miksový snímekWonderWo-
man 1984.

Rovnou na net
Fandové vědí, kolik filmo-

vých hitů muselo kvůli covi-

du letos vyklidit pole a přesu-
nout data premiér na příští
rok. Nebyl to zdaleka jen po-
slední James Bond, ale i velké
hitovky studia Disney či po-
slední díl série Rychle a zběsi-
le. Kdo měl odvahu a po ko-
merční stránce následně se-
lhal, byl pak letošní covidový
trhák celosvětově nasazený
do povětšinou uzavřených ki-
nosálů – sci-fi snímek Tenet.
Neúspěch za normálních
okolností zaručeného hitu re-
žiséra Christophera Nolana
ještě podnítil snahu někte-

rých studií teď i do budoucna
odstřihnout kina a posílat fil-
my rovnou na své interneto-
vé televize. Tento osud letos
postihl Artemise Fowla, po-
kračování animáku Trollové,
částečně Ježka Sonica, Gentle-
many, Volání divočiny i té-
měř 300 milionů dolarů dra-
hou hranou pohádku studia
Disney – Mulan. Nyní má po-
tkat i Wonder Woman 1984.

Těžký úkol pro hrdinku
Studio Warner Bros. před

několika dny oznámilo vá-

noční premiéru Wonder Wo-
man 1984, a to na své strea-
movací službě HBO Max.
Není zatím jisté, zda se film
objeví i na její české variantě
HBO GO, či si jej budou tu-
zemští fandové pokoutně sta-
hovat v podivných kvalitách.
Jisté naopak je, že se jedná
o velmi destruktivní distri-
buční model. Komiksová
amazonka bude totiž pro
předplatitele HBO Max zcela
zdarma. Warner Bros. tak de
facto obětuje možný úspěch
svého velmi pravděpodobně

největšího blockbusteru po-
sledních let propagaci své
streamovací služby. Filmu,
který studio stál více než
200 milionů dolarů. A to pro
kinaře a fanoušky sálů vyba-
vených projektorem a plát-
nem není dobrá zpráva.

Bezprecedentní situace
Taktika Warner Bros. je to-

tiž stejně fascinující jako po-
divná. Vezměme si například
Disneyho, který sice premié-
ru svého hitu Mulan v kinech
oželel, od uživatelů své inter-
netové platformy Disney+ si
však nechal za premiérové
zhlédnutí na domácích obra-
zovkách připlatit několik do-
larů. U Warner Bros. je v tom
naštěstí pro kinaře jedno vel-
ké „ale“. Wonder Woman
bude na HBO Max dostupná
jen měsíc. Poté má být pro
zbytek světa a opozdilce do-
stupná pouze v kinech, re-
spektive těch, která budou
otevřena. Má jít o úlitbu pro-
vozovatelům kin, kteří letos
živoří kvůli covidu, ale také
kvůli přeskakování kinopre-
miér a směrování filmových
novinek některých studií pří-
mo na internet. Více se dočte-
te v boxu vlevo.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

Bezoplachový balzám
hydratuje pokožku hlavy,
minimalizuje pocity napětí
a nepříjemného svědění.
Posiluje vlasová vlákna
a přispívá k celkovému
zlepšení kvality vlasů.

* Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

Balea Professional
Balance balzám
na pokožku hlavy
50 ml

7990
15,98 Kč za 10 ml

Kč

PŘINÁŠÍME
VÁM 10X VÍCE
DŮVODŮ K RADOSTI
Zakupte své oblíbené produkty
v prodejnách dm nebo na online
shopu dm.cz do 13.12.2020
a získejte s active beauty kartou
10x více bodů za svůj nákup.

Nakupte například za 500 Kč
a získejte slevu 50 Kč
na příští nákup.

**Více informací na www.dm.cz/vanoce.

10x
VÍCE BODŮ**

NA CELÝ NÁKUP

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Neúspěšná?

Potíž je v tom, že komiksový
snímekWonder Woman s plá-
novanou taktikou podle od-
borníků jednoduše nemůže
uspět nebo si jen na sebe
vydělat. Prognóza zisku
v kinech je přitom v případě
odsunu na příští rok reálně
okolo miliardy dolarů.

● Zatímco u sci-fi Tenet museli
účetní odepisovat obrov-
skou ztrátu, výsledky Won-
der Woman 1984 z kin patr-
ně nikdo nikdy ani neplánu-
je počítat. Je jasné, že se
z druhého filmového dobro-
družství hrdinky stane
předražené promo na inter-
netovou televizi. A to je veli-
ká škoda pro celý obor.
I když je fajn, že se Warner
Bros. jako jedni z mála ještě
nepokusili vyštípat kinaře ze
hry úplně.

● Zmiňovaná Mulan od společ-
nosti Disney měla letos
v rámci streamovací premié-
ry okolo 90 milionů dolarů.
Rozpočet měl přitom činit
rovných dvě stě. Dodnes
není však jasné, zda šlo pro
studio o úspěch, nebo ne.

Streamovací
princezna
Mulan si odbyla v USA
a hrstce zemí premiéru na
streamu Disney+. Studio
film nedalo na net jen tak,
ale snažilo se na něm trh-
nout peníze blížící se část-
ce z kina. Předplatitele
zhlédnutí stálo 30 dolarů.
To byl podle odborníků
spolu s neúspěchem v Číně
důvod, proč snímek ne-
uspěl. I když i neúspěch je
podle nich relativní. Je tře-
ba brát v potaz také prů-
běžný nárůst Disney+ před-
platitelů, který lze exkluziv-
ní premiéře hitu potenciál-
ně přičíst na vrub. JAR

WonderWoman WARNER B.

DISNEY

inzerce

Poslední kinodržák míří na net
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Loni v létě jel na motorce na
rodinnou oslavu, ale smetlo
ho auto s přetíženým nákla-
dem. Po nehodě přišel o nohu.
Ze složité situace se Jiří Švihá-
lek dostal nejen pozitivním
přístupem, ale i tím, že psal
o své situaci blog. Následně vy-
šel Deník jednonožce knižně.

Jak s odstupem času na
nehodu vzpomínáte?

Vzpomenu si na ni vždy,
když vidím, jak někomu za au-
temposkakuje vozík, nebo ně-
kdo zmíní betonování. Pohled
na chybějící nohu už se mi asi
zažil, to mi vzpomínky na ne-
hodu nevyvolává. Vracím se
k tomu tedy stále méně a dou-
fám, že jednou to bude dávná
minulost. To ale jde ruku
v ruce s problémy, které am-
putace přináší, a to je zejmé-
na naučit se žít bez nohy, aby
mě to neomezovalo.

Kdy vás napadlo začít si
psát deník a jak vám po-
máhal v počátcích? Název
je odvozen od bloku s jed-
norožcem, jejž jste dostal.

Přesně tak. Kamarádka mi
do nemocnice donesla infan-
tilní deník s jednorožcem, ať
si do něj píšu a čmárám.
Nejdřív jsem ho odložil stra-
nou, ale později jsem si tam
skutečně začal psát postřehy
z nemocničního prostředí.
Četl jsem z něj kamarádům.
Tehdy jsem netušil, že to
budu přepisovat na web.

Váš blog byl třetí v Křišťá-
lové lupě a letos vyhrál

Magnesii Literu. Čekal
jste, že může získat ceny?

Nikoli. Nominace na Křišťá-
lovou lupu byl první z malých
infarktů a jen díky vědomí, že
na vyhlášení nebudu moci
z důvodu omezených vychá-
zek, jsem to nějak ustál. Mag-
nesia Litera, kde jsem vyhrál
v kategorii Magnesia blog
roku, pak byl o to větší šok,
protože jsem neměl výmluvu
nejít na ceremoniál. Nakonec
to ale byl zážitek na celý život.

Myslíte, že váš blog čte
tolik lidí díky silnému pří-
běhu, nebo pro vaše speci-
fické a vtipné podání?

Každý si tam najde něco. Já
věřím, že to je právě díky kom-
binaci silného příběhu a mou
neustálou potřebou vše zleh-
čit, nebo dokonce zesměšnit.

Hodláte psát blog dál?
Nebo v určitý moment už
to nebude přínosné?

Příspěvky už řídnou a jsem
si toho vědom. Hlavní příběh
je sice za námi, ale určitě chci
dál psát příspěvky o životě
s amputací nohy. Jen se to
z formy deníku asi překlopí
do postřehů a zážitků.

Pozitivní ohlasy přicházejí
nejen od zdravých lidí, kte-
ří obdivují váš přístup, ale
také od těch, co zažili
něco podobného. Berete
to i tak, že jim pomáháte
překonávat těžké chvíle,
jaké jste sám zažil?

Tady bych chtěl místo já po-
užít my. Pár zpráv, že jsme já

i Kačka, bývalá manželka, kte-
rá bohužel také byla se mnou
při nehodě, někoho namotivo-
vali, jsme skutečně dostali. Po-
kud si někdo, ať už s komplet-
ním, či nějakým kosmetic-
kým nedostatkem či problé-
mem, vezme něco z toho, co
píšeme, k srdci, tak to je su-
per, moc si toho vážíme a in-
formace nás potěší. Sám si ale
na nějaké dávání rad nevěřím.

Nejdřív jste měl speciální
protézu jen půjčenou,
nyní už máte svou. Kolik
stojí a v čem vám pomáhá?

V protézách není zase tako-
vý výběr. Já jsem od začátku
fandou značky Ottobock, půj-
čená byla také od nich, ale
byla určena pro nízký stupeň
aktivity. Když jsme ji vracel,
tak z ní lítaly jiskry, diody bli-
kaly jak o Vánocích a šla na od-
pis. Nyní mám díky čtenářům
a dalším dárcům vlastní bio-

nickou nožku. Vyšla na 1,5mi-
lionu korun bez DPH. A k ní
jednu speciálně na běh, ta sto-
jí asi desetinu. Bionická noha
mi spolu s chodidlem umož-
ňuje získat zpátky spoustu
ztracených schopností. Můžu
s ní chodit do schodů. Nebo-
jím se s ní do vody. Umí šlapat
na kole, popoběhnout, lyžo-
vat i bruslit. Mám ji spárova-
nou s telefonem a vidím stav
baterie či nastavení režimů.

Nedávno jste musel ještě
na jeden zákrok. Jak to
probíhá, když se ve spoje-
ní se zdravotnictvímmluví
jen o koronaviru?

Operaci jsme naplánovali
na září a naštěstí to vyšlo, ko-
rona dělala, jako by tu zrovna
nebyla, takže se operace neru-
šily. O měsíc později už by to
mohlo být klidně odloženo na
neurčito. Péči chválím, kudy
berlím. V rouškách od rána do

večera, a přesto stále k služ-
bám pro nás na lůžku. Děkuji.
Nyní docházím na rehabilita-
ce, aby si nově sešité svalstvo
zvyklo, že má zase začít něco
dělat, a nejen bolet.

Máte speciálně upravené
auto, vrátil jste se do prá-
ce. Jste tedy už ve fázi, kdy
v rámci možností děláte
všechno jako dřív?

Jsem mobilní, děkuji za-
městnavateli za upravené slu-
žební auto. Dělám vmarketin-
gu a tam to naštěstí jde větši-
nu času i o berlích, ale ohled-
ně sportu rozhodně nejsem
tam, kde bych chtěl být. Po
operaci zatím zvládám jen
krátkou chůzi s oporou berle.
Dokud neuběhnu deset kilo-
metrů, aniž bych z toho měl
poškozenou nohu tak, že
bych nemohl druhý den běžet
zase, nebudu to brát jako
úspěšný návrat ke sportu. Ur-
čitě mi pomáhá pozitivní pří-
stup. Nic bych ale nezvládl
sám. Musím kolem sebe mít
jak pozitivní lidi, tak lidi s pro-
blémy. Jedni mě povzbuzují
a druzí ujišťují, že každý má
své potíže a musí je ustát.

Pomýšlel jste na účast na
paralympiádě?

Nejdřív chodit, potom bě-
hat, pak přivézt zlato z Pekin-
gu. (smích) Určitě jsem trochu
přemýšlel. Líbil by se mi para-
triatlon. Zatím ale netuším, ja-
kých výkonů bych musel do-
sáhnout, abych tam naši ze-
mičku mohl reprezentovat
a neztrapnil nás. PAVEL URBAN

To, na co apelovali představi-
telé vlády, se děje. Češi pomá-
hají v pandemii lokálním vý-
robcům a producentům. Pro-
deje českého zboží vzrostly
během druhé vlny pandemie
skokově, a to o čtyřicet pro-
cent oproti loňsku. Slevový
portál Slevomat zároveň evi-
duje dvojnásobné množství
prodejců, kteří se snaží kvůli
omezením v podnikání nabí-
zet své zboží on-line.
„Drobní obchodníci nemo-

hou sami konkurovat velkým
a zajetým e-shopům. On-line
prodeje jim tak zdaleka ne-
kompenzují díru v obratu
způsobenou uzavřenímmalo-
obchodních prodejen,“ ko-
mentuje aktuální dění na

trhu ředitel Slevomatu Ladi-
slav Veselý a dodává, že men-
ší prodejci hledají potenciál
ve spojení s většími firmami.
Příklademmohou být ovocná
vína, která vyrábí Roman Ště-
paník z Ostravy. Obvykle je
prodává na trzích, ale i na ně
dopadla přísná opatření.
„Naše vína děláme z těch nej-
kvalitnějších surovin dostup-
ných v Česku. Nepoužíváme
ovocné koncentráty. Ovoce li-
sujeme čerstvé zastudena,“
přibližuje Štěpaník.
Prodejní data ukazují, že

zákazníci jsou k lokálním vý-
robcům solidární a snaží se je
nákupem podpořit. Často při-
jdou i pro jídlo či pití do vý-
dejních okének. MET

Jiří Švihálek podepisuje svou knihu Deník jednonožce. ARCHIV

Česká nadílka

Podpořit tuzemské výrobce
se rozhodla také Česká spoři-
telna, která nakoupí dárky
přímo u nich. Zároveň k tomu
vyzývá i ostatní.

● Tipy na dárky od českých
podnikatelů jsou buď přímo
na stránkách České spořitel-
ny, nebo na speciální face-
bookové stránce s názvem
Darujme české Vánoce. Zde
jsou navíc tipy rozdělené
přehledně do různých kate-
gorií, aby byl výběr snazší.
Také lze sdílet tipy s hash-
tagem #darujteceskevanoce.

Domácích mazlíčků přibylo
Stále více Čechů si během pandemie koronaviru pořizuje
domácí mazlíčky. Prodeje drobných zvířat, jako jsou an-
dulky, křečci, zakrslí králíci či morčata, vzrostly o 15 pro-
cent. Růst by mohl být ještě větší, ale podle řetězce Pet-
Center jej tlumí nedostatek živých zvířat na trhu. Trend
potvrzuje i realitní portál Bezrealitky. Ten zaznamenal
zvýšený počet lidí, kteří hledají nájemní bydlení s domá-
cím mazlíčkem – od července stoupl o dvě pětiny. MET

České výrobky. Letos více
podpoříme lokální prodejce

Přišel o nohu, čtenáři jeho
blogu přispěli na bionickou
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Sušenky rozdrtíme válečkem na těsto a drobečky smícháme
se změklým máslem. Hmotu vtlačíme na dno a stěny menší
dortové formy, kterou předem vyložíme potravinářskou fólií.
Asi jednu třetinu hmoty si necháme stranou. Formu poté
uložíme do chladničky.
Salko nalijeme do mísy, přidáme strouhanou kůru ze dvou
limetek i limetkovou šťávu (množství dle chuti).
Vmícháme želatinu připravenou dle návodu na obalu a zlehka
zapracujeme dotuha vyšlehanou smetanu.
Připraveným krémem naplníme formu a povrch ozdobíme
limetkovou kůrou. Zabalíme do fólie a dáme
na hodinu do chladu (nejlépe však přes noc),
dokud krém neztuhne.

www.tatramleko.cz

100 g Tatra másla
500 g Salko tradiční
260 g sušenek BeBe (světlé nebo tmavé)
4 až 8 limetek
13 g želatiny (nejlépe plátkové)
125 ml Tatra smetany ke šlehání 30 %

Ingredience:

vrvrvrvrvrchchchchch ooooozdzdzdzdzddzdobobobobobbbo ímímímímímímímmeeeeeee
Tatra smeta125 ml T

mímím chchhámámámámámeeeee
nynyny mmmmenenšíší
řřskskouou ffólóliíiíólóliíií..
uu ppuuuu pppppppppotototototototototototéééééééééé

zezezezezzzezz ddddddvovovoov uuuuu
100 g Tatra másla

ční500 g Salko tradičn
BeBe (světlé nebo tmavé)260 g sušenek Be

e:Ingreddddiiiiieeeennnncccceeee::

Nejenom četba.
Dnešní knihovny
nabízejí i zájezdy
nebo stolní hry.

Knihovnou roku 2020 stala
Knihovna Halenkov ze Zlín-
ského kraje. Cenu udílíminis-
terstvo kultury. Tradičně si
pro ně laureáti jezdí do praž-
ského Klementina, včera je
ale kvůli pandemii koronavi-
ruministerstvo vyhlásilo pou-
ze na svémwebu, ceremoniál
je přesunutý na příští rok.
Ocenění Knihovna roku hod-
notí dlouhodobé zásluhy
o rozvoj knihovnictví v ob-
cích a mimořádný přínos
k rozvoji veřejných knihov-
nických a informačních slu-
žeb.

Knihovna v Halenkově
byla založena v roce 1883
a od roku 2018 sídlí v oprave-
ných prostorách základní

školy. Sousedí s přednáško-
vým sálem, kde se konámno-
ho akcí. Knihovna nabízí ve
svých fondech nejen knihy
a periodika, ale také deskové
hry či audioknihy. Uživatelé
mají k dispozici nově biblio-
box, děti mohou využít hraní
na X-boxu. Pro čtenáře z Ha-
lenkova v době uzavření

knihoven nabízí také rozvoz
knih.
Zvláštní ocenění v katego-

rii základní knihovna získaly
Obecní knihovna Jaroměřice
v Pardubickém kraji a Místní
lidová knihovna Kostomlaty
pod Milešovkou v kraji Ústec-
kém. Obě knihovny poroty
ocenily zejména za to, že
v místech svého působení or-
ganizují také bohatý spole-
čenský život a nabízejí dětem
i dospělým nejen četbu, ale
i výstavy, besedy, dílny a tře-
ba zájezdy do divadel.
V kategorii informační po-

čin zabodovala vedle pražské
knihovny (viz box) také Měst-
ská knihovna Polička za pro-
jekt Centrum technického
vzdělávání – Půda, který tvoří
moderní učebny pro zájmové
vzdělávání v oblasti výuky di-
gitálních technologií a jazy-
ků. Podle poroty by mohl být
inspirací i pro další knihovny
ve srovnatelných podmín-
kách. ČTK

inzerce

Jedna nula od Tata Bojs
Pět let čekání je u konce. Po prvních dvou ochutnávkách
v podobě singlů Zvony a Kraftwerk in Saint Tropez dnes
přicházejí Tata Bojs s fanoušky již dlouho vyhlíženým
novým albem. Řadovka s pořadovým číslem 10 dostala
název Jedna nula a čítá deset písní. Na snímku je zpívající
bubeník Milan Cais. MAFRA

Ocenění i pro Prahu

Hlavní cenu v kategorii infor-
mační počin získala Městská
knihovna v Praze.

● Porota ocenila projekt
CENTRAL jako rychlou cen-
trální katalogizační službu.

● Služba zrychlila katalogizaci
beletristických novinek nej-
větších nakladatelství. Vytvá-
ří záznamy na úplné biblio-
grafické úrovni a poskytuje
je ostatním knihovnám.

Nejlepší knihovnu
mají na Moravě
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PRVNÍ SLABIKY
ma, me, mi, mo, so, su

Pomůcku a návod poskytla www.tvorivaskola.cz

Díky činnostnímu učení češtiny bude sluchové vnímání slabik na počátku
slov pro vás i vaše děti hračka.

• vnímání první slabiky ve slovech + děti přiřazují slabiky k věcem/obrázkům a obráceně
• děti pokládají slabiky podle pokynů rodiče – řazení vedle sebe, pod sebe, čtení v řádku,

ve sloupci

Slabiky rozstříhejte a hledejte věci, nebo kreslete obrázky k daným slabikám, např.: ma – makovice;
me – medvídek; mo – motorka, most; mu – mušle; la – lahev, lampa; le – lepidlo, leknín; lí – lípa; lo – lopata,
lokomotiva; sa –salát; se – sešit, si – siréna, so – sova, su – sušenka
V příštím díle si postup zopakujeme s dalšími slabikami.

Slabiky před vystřižením podlepte tvrdým papírem.

pro 1. třídu

ma me mi mo

lu la lá le

lí lo lu sa

se sí so su
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Za námi
dobrý,
couvej.

ZDENĚK ŘEZNÍČEK
Facebook

Doplňujte podle legend vodorovně
a svisle stejná slova. Tajenka je
vodorovně i svisle.

1. náš severní
soused

2. mést kolem
3. povaha

člověka
4. tajenka
5. mořská

želva
6. jm.

režiséra
Vávry

Počasí

Vydává MAFRA, a. s., se sídlem Praha 5, Karla Engliše 519/11, PSČ: 150 00, IČ: 45313351. Tel.: 225 065 111. E-mail: dopisy@metro.cz; web: www.metro.cz.Redakce: Petr Holeček – šéfredaktor;
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ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.35 Polopatě
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Četnické humoresky

(34/39)
21.40 Všechnopárty
22.40 Profesionálové
23.35 Kriminalista
00.35 AZ-kvíz
01.05 Objektiv
01.35 Toulavá kamera
02.05 Zahrada je hra
02.30 Dobré ráno
05.00 Co naše babičky uměly

ana comy jsme zapomněli
05.30 Události v regionech

16.30 Návraty k divočině (12)
17.00 Člověk versus žralok
17.45 Boží dar – příběhy

českých potravin (4/6)
18.10 Po jedné stopě do Afriky
18.35 Labyrint světa a ráj srdce
18.45 Večerníček
19.00 Ojmjakon – příběh nej-

chladnějšího lidského
sídla

19.30 Mizející místa domova
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Zázračná planeta:

Geniální zvířata (1/2)
21.00 Tajemná planeta (4/5)
21.50 Fargo (5, 6/10)
23.35 Osamělá holubice (2/4)
01.00 Válečné lodě

15.55 Mentalista II (17)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.25 Co na to Češi
18.25 Ulice (3945)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Harry Potter a vězeň

z Azkabanu
Dobrodružný film
(USA/VB, 2004)

23.00 Hellboy 2: Zlatá armáda
Akční film (USA/N, 2008)

01.15 Mentalista II (16)
02.10 Mentalista II (17)
03.10 Co na to Češi
03.50 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (835)
04.50 Novashopping

16.25 Policie v akci
17.25 Krimi zprávy
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Sport
19.55 SHOWTIME
20.15 Máme rádi Česko
21.55 Copak je to za vojáka...

Komedie (ČR, 1987)
23.55 Policie v akci
00.50 Námořní vyšetřovací

služba IX (6)
Žízeň. Krimiseriál (USA, 2011)

01.45 Walker, Texas Ranger IV
(7)
Poslední spravedlnost. Akční
seriál (USA, 1995)

02.45 Jake a Tlusťoch IV (18)
03.45 Prostřeno!

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
11.00 VODAFONE E-SPORT
11.10 Óčko hity
13.30 Óčko trendy
15.00 Face off
16.05 Óčko hity
16.30 Top 3 Óčko Chart
16.45 Óčko hity
17.00 Novinky
18.00 Top 5 Z VESMÍRU
18.20 Óčko hity
19.00 VIP DESÍTKA
19.50 Óčko hity
21.00 CZ & SK
22.00 Pozitivní vibrace
22.20 Party ride
1.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Luštěnka

Teplotní rekordy: -15,1 °C (1856) 15,2 °C (1872) Bio:

DNES ZÍTRA NEDĚLE PONDĚLÍ

2/6 °C 1/5 °C 0/4 °C -1/3 °C

Sudoku
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Řešení sudoku

Tomáš TommyMádr
Mikuláš bude
letos všude

pouze on-line.
STONEK

HÁDKA O DANĚ
Na světě jsou pouze dvě jistoty, daně a smrt. Krutá, nicméně
výstižná slova Benjamina Franklina, která jsou v nejedné
učebnici ekonomie. V českých podmínkách je ale zatím jedi-
nou jistotou to, že zatím nevíme, jaké daně budeme od Nové-
ho roku platit. Na pozadí koronavirové krize hoří politický
spor, ve kterém se daňový poplatník může špatně orientovat.
Spor se odehrává nejenom v linii vládní strany – opozice, ale
také vládní strana – vládní strana. Jinými slovy premiér a prv-
ní vicepremiér se hádají, čí návrh je lepší, a do toho Sněmov-
na uprostřed noci schválila ještě návrh opozice, který daně
ještě více snižuje. Po mnoha letech tu máme daňovou revolu-
ci, která zatnula sekeru do státního rozpočtu, a ministryně fi-
nancí prosí Senát, aby to napravil. Že se v tom pomalu nevy-

znáte? Nejste sami. Bude
to i jedno z témat nedělní
Partie, kterou pro vás vysí-
láme na Primě a CNN Pri-
ma News. Hosty v první
hodině budou Jan Hamá-
ček, ministr vnitra a šéf
sociálních demokratů,
a předseda ODS Petr Fiala.

Kromě daňového balíčku a státního rozpočtu, který čeká finál-
ní schvalování, budou mé otázky směřovat také k epidemické
situaci. Čísla nakažených covidem-19 klesají a sílí tlak na ná-
vrat k normálu. Je to ale možné? Jak moc vláda měsíc před Vá-
nocemi povolí otěže? A co to přinese? Nebudeme opakovat
stejnou chybu jako v létě, kdy jsme rozvolnili brzy a chovali
se tak, jako by virus zmizel? Je PES ještě funkční? Na všechno
se budu ptát. Stejně jako svých hostů v druhé hodině Partie.
Pozvání přijali imunologové Václav Hořejší a Vojtěch Thon
a epidemiolog Petr Smejkal. Zhodnotí plány vlády na plošné
testování a očkování. Je vakcína spása, nebo se s virem bude-
memuset naučit žít? Těším se na vás v neděli v 11 hodin.

Sylvie A. Hermiona
Docela bych ho
uvítala! Byla
jsem hodná.

Daniel Šebek
Ten už ke

mně nechodí
přes dvacet let.

Dorazí k vám letos Mikuláš?

Anketa

Japonsko
V době počínající normali-
zace se Karlu Pechovi po-
dařilo uvést v televizi vel-
mi hezký seriál o zvlášt-
nostech země Nippon,
tedy Japonska. Seriál byl
velmi oblíbený a mimo
jiné jsme se v něm dozvě-
děli, že v Japonsku je nor-
mální, když člověk, který
se necítí dobře (tuší, že je
nemocen), nosí roušku,
aby ostatní nenakazil. Ne-
nařizuje mu to vláda, ale
výchova k ohleduplnosti.
Halt je tam taková morál-
ka. Kdo si nyní opovržlivě
odplivne, plive proti větru
– během celé covidové
pandemie zaznamenalo
Japonsko se 126 miliony
obyvatel pouze 136 tisíc
nakažených a jen 1963
zemřelých. Pro srovnání:
z 10 milionů Čechů
a Moravanů je nakaženo
již přes půl milionu a ze-
mřelo sedm a půl tisíce.
A ty jsou tam, kde začíná
svoboda dalších lidí. Ale
o tom si žádný žurnalista
psát netroufne.

JAN WEBER

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks. www.spejbl-hurvinek.cz

Mikuláš už klepe na dveře a k nám na adresumms@metro.cz
dorazil čert. Tentokrát pekelník nese pěkný vzkaz. Děkujeme
čtenářovi, který se podepsal jako Touby. Kdo převezme štafet
a do volného rámečku nakreslí další postavičku? Nebo že by
v rubrice@mojemetro pro změnu přistála zase jednou básnička?

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek

TEREZIE
TOMÁNKOVÁ
MODERÁTORKA PARTIE NA PRIMĚ

Citát

Jak moc vláda
měsíc před
Vánocemi
povolí otěže?



Pronájmy - nabídka
• Nabízím k pronájmu byt
3+kk v centru Kralup nad Vlta-
vou. Byt je zařízený, v blízkém
okolí škola, školka. Nájemné
14000 Kč + poplatky.
Tel. 775638142228498

Byty - poptávka

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar.
Tel. 739641969227420

• PENÍZE IHNED za byty v Pra-
ze pro firmy z Evropské unie.
Tel: 602212121227773

• Hledám obecní byt i před
privatizací nebo ve výpovědi,
poskytnu náhradní byt nebo
odstupné. Vyplatím exekuci
nebo hned odkoupím byt,
dům nebo chatu, fér a rychlá
domluva, volejte 776363636 227952

• Dobře zaplatím byt u Druž-
stva, OV, s PRIVATIZACÍ. Starší
osoby mohu nechat v bytě na
dožití. Slušné jednání, záloha.
Děkuji J. Jurdová,
tel. 725805115 228307

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665228325

Starožitnosti

• Koupím hodiny a obrazy v ja-
kémkoliv stavu. Jsem sběratel,
ne překupník. Slušné jednání.
Platím hotově.
Tel. 602654613,
alex.kratochvil@volny.cz228500

• KOUPÍM starý nábytek i z
chromovaných trubek různé
skříně,skleník,knihovnu,kre-
denc,špajz,komodu,psací
stůl,křesla tel-777158819 228165

Pronájmy - poptávka
• Hledám dlouhodobý proná-
jem bytu pro 2 os. - menší do
15 tis, větší do 20 tis. Potřebu-
ji: centrum do 30 min., čisto,
dobrý stav. RK nevolat.
605845088227655

• HLEDÁM PRO naše solvent-
ní ZAMĚSTNANCE z kanceláře
byty k dlouhodobému proná-
jmu v Praze, právní servis zajiš-
těn. Tel: 274784428 227810

Práce - nabídka
• ZŠ Praha 9 - Čakovice hledá
pro I. stupeň kvalifikované-
ho/ou učitele/ku na plný úva-
zek. Nástup dohodou. Váš ži-
votopis zasílejte prosím na
email:
zscakovice@zscakovice.cz.228064

• VOŠPS, SOŠP a Gymnázium
Evropská 33, Praha 6 přijme
ekonomku školy. Nástup k 1.
1. 2021. Vyžadujeme pracovní
zkušenost na dané pozici.
Strukturované CV a souhlas se
zpracováním osobních údajů
posílejte do 11. 12. 2020 na
info@pedevropska.cz.228106

• Zahradnicko-stavební spo-
lečnost (www.ACRE.cz), Praha
8, přijme na HPP či DPP manu-
álně zručné pracovníky pro
práci v terénu. ŘP sk. B nutný,
sk. T a C výhodou. Dobrý zdra-
votní stav. Kontakt:
info@acre.cz228386

• Zaměstnáme technika pro
provoz, kontrolu a údržbu.
Kde: Kralupy nad Vltavou a
okolí. Požadujeme: samostat-
nost, uživ. znalost PC, zodpo-
vědnost, manuální zručnost.
Pracovní náplň: kontrola TZB,
údržbářské opravy v rámci ob-
jektu. Nástupní mzda: 30.000,-
Kč. Kontakt: 724621816,
stepan.hrabanek@abasco.cz228393

• ZŠ a MŠ Praha 6 přijme ku-
chaře/ku.
Kontakt: 222 202 507228511

• Přijmeme zaměstnance na
brigádu na pozici Kustod do
muzeí v rámci Prahy. Požad.
čistý TR a základy AJ výhodou.
Dobré fin. ohodnocení.
Tel.: 731439473. 228664

Ostatní
• Starož. nábytek a velkou
KNIŽNÍ POZŮSTALOST koupím
za solidní cenu. Knihovnu,
křesla, stolek, lampu, zajím.
obraz aj. pro styl. čítárnu.
T: 603478873 228265

Knihy a časopisy

Nemovitosti - poptávka

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar.
Tel. 739641969227448

• PENÍZE IHNED za nemovi-
tost v Praze pro firmy z Evrop-
ské unie. Tel: 602212121 227736

JURIS REAL, spol. s r.o.
Chcete prodat

svou nemovitost
dříve než

padnou ceny?
Využijte speciální
nabídky a přijměte
bezúročnou zálohu
ve výši 100.000 Kč
nebo měsíční rentu
do doby prodeje
Vaší nemovitosti.
EXEKUCE NEJSOU
PŘEKÁŽKOU.

Volejte zdarma
800 22 33 88

Nemovitosti - nabídka

Koupím jakýkoliv byt vPraze
jako investici proděti.

Právní vady, exekuce nejsou překážkou.
Záloha a platba ihned. V bytě můžete

dále bydlet. RK nevolat.
Tel.: 601 522 292

Koupím ihned rod. důmnebo
pozemekvPrazeaokolí.

Financovánímámzajištěno, hotovost. Právní
vady nevadí, dluhy a exekuce uhradím.
Realitní kanceláře prosímnevolejte.
Kontakt: 725 719 745

Koupímchatu, chalupudo50kmodPrahy,
v dobrém i špatném stavu. Děkuji za nabídku.

Tel.: 725911070

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

Požadujeme invalidní

důchod.

Mzda od 100 Kč/hod.

Nabízíme náborový

příspěvek 10.000 Kč,

vyplácíme denně.

HLEDÁME ZAMĚSTNANCE

NA POZICE:

RECEPCE
AOSTRAHA

Tel.: 800 888 440
(bezplatná linka)

Koupím byt
Koupím byt v Praze, nebo
s dobrou dostupností

do Prahy. Osobní či druž-
stevní vlastnictví. Na stavu

nezáleží. 773 117 381

Chata - poptávka
Koupím chatu nebo chalupu

ve středních Čechách.
stav nerozhoduje, spíše místo.
Telefon: 773 117 381

Velitel směny
Praha

Volejte zdarma: 800 111 112

Až 160 Kč/hod
Možnost záloh mzdy
Dobrá dostupnost

Až1 000 000 Kč
za STAROŽITNOSTI
obrazy, nábytek,
hodiny, hodinky,
porcelán, bronz,
stříbro, šperky, šavle
a jiné zajímavosti

PORADÍM
tel.: 603 505 686

Více informací a formulář ERA nalezete na stránce velvyslanectví:
https://cz.usembassy.gov/embassy/prague/jobs/

ŘIDIČ

Co nabízíme:
• pracovní poměr na dobu určitou
• 22 050 Kč měsíčně
• stravenky v hodnotě 65 Kč/den
• 13. měsíční plat
• roční platový růst na základě osobního hodnocení
• 25 dní dovolené, 13 dní „sick day”
• penzijní připojištění
• Lítačka

HLEDÁ PRACOVNÍKA DO NAŠEHO TÝMU
NA POZICI

Požadujeme:
• ZŠ, znalost AJ (Level 1) / ČJ (Level 3)
• řidičské oprávnění, provoz těžkého motorového vozidla
• morální bezúhonnost
• fyzickou zdatnost, výpis z rejstříku trestů

NEZAPOMEŇTE,
JSME I ONLINE. METRO.CZ

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178
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Vydání nového ročníku FIFA
je každoročním fotbalovým
svátkem a hráči se většinou
dočkají i zajímavých akcí
s touto hrou spojených. Ani
letos tomunení jinak a nejno-
vější fotbalový simulátor
opět najdete v super akci, na-
příklad ke konzoli PlaySta-
tion 4 v rámci Black Friday
v internetovém obchodě Mi-
ronet. K této skvělé konzoli
dostanete nejen hru FIFA 21
zdarma, ale také dvojici ovla-
dačů.
A co se týče nového roční-

ku FIFA, těšit semůžete na pa-
rádní fyzikálnímodel a realis-
tický pohyb hráčů po hřišti.
Vylepšení se dočkalo vytvá-

ření útočných akcí, které je
nyní mnohem dynamičtější.
Hráči hýří pohybem a dostá-
vají se do ideálních prostorů

na přihrávku. Režim VOLTA,
který vychází z opěvované
FIFA Street, se rozrostl o ces-
tování po světě a multiplayer
si tak budetemoci zahrát v za-
jímavých a rozličných loka-
cích.
Hlavní taháky, kterými

jsou FUT a kariérní mód, byly
dotaženy k dokonalosti a zba-
veny neduhů předchozích
ročníků.
Pokud vás tento exkluzivní

bundle zaujal, najdete jej v in-
ternetovém obchodě Mironet
v rámci PlayStation Black Fri-
day, ale pozor, jen do pondělí
– a to se do té doby nesmí vy-
prodat.
Pořiďte si parádní a úžasný

fotbalový zážitek s konzolí za
výhodnou cenu a vykopněte
zimní období v herním du-
chu!

Robotickýmvysavačemuž ni-
koho nepřekvapíte. Kulatý ro-
bůtek, který pomáhá s údrž-
bou podlah, se stal oblíbe-
ným domácím společníkem
mnoha rodin. Podobně jako
u dalších novinek na poli
chytré domácnosti jsme se se-
tkali s rychlým pokrokem
technologií. Ten postupně za-
čal zvolňovat a vznikl tak pro-
stor, aby se i ostatní výrobci
chytli na vlnu trendu. Najít
proto opravdu výjimečné za-
řízení, jež toho umí o pozná-
ní víc než konkurence, je po-

řádný oříšek. Novinka, kte-
rou si dnes představíme, tyto
podmínky splňuje, a přináší
i přelomová vylepšení.
Xiaomi Roborock S6 Max V

je nástupce úspěšné řady ro-
botických vysavačů od Xiao-
mi. Jeho největší předností je
nasazení duální kamery, díky
které je vysavač schopný vní-
mat prostor a vyhýbat se pře-
kážkám, kdekoli a kdykoli se
naskytnou. Minulostí je tedy
věčné narážení do nábytku
a stěn, vysavač navíc díky in-
fračerveným snímačům fun-

guje i za tmy. O plynulý úklid
se stará umělá inteligence,
kterou pohání procesor od
Qualcommu, podobně jako
v nejlepších telefonech sou-
časnosti. Zbytek vlastností je
neméně působivý. Nízká
hlučnost jen 67 dB, dlouhá vý-
drž vysávání až 180 minut,
omyvatelný filtr, velká nádrž-
ka na prach. Pokud čekáte
přemrštěnou cenovku, jste
na omylu. Xiaomi Roborock
S6Max V pořídíte v interneto-
vém obchodě Mironet za
skvělou cenu 15 585 korun.

Klub CF vydává od roku 2014
charitativní kalendář Slané
ženy. Všechny focené dámy
jsou pacientky trpící touto ne-
vyléčitelnou nemocí. Kalen-
dář s dodatkem „Můj dech“
naznačuje, že právě lidé s cys-
tickou fibrózou mají s dýchá-
ním často velké problémy.
Vzhledem k situaci s covi-
dem-19 se nemohl uskuteč-
nit obvyklý křest spojený
s aukcí fotografií. Kmotra pro-
jektu Klára Trojanová tak ka-
lendář alespoň symbolicky
pokřtila na videu na YouTu-
be. Cystická fibróza patří
mezi vzácná onemocnění.
Proč právě slané ženy? Ne-
mocní cystickou fibrózou to-
tiž mají až pětkrát slanější
pot. V Česku žije s touto ne-
mocí přes 600 lidí, průměrný
věk při úmrtí je u nás 25 let.
Lékaři odhadují, že polovina
v současnosti žijících pacien-
tů se může dožít 38 let.

FIFA 21 2x MIRONET

Xiaomi Roborock S6 Max V

Elektrotechnika je
první nepedagogic-
kou fakultou,
která se do
projektů zapojila.

Celkem73 studentů a pedago-
gů Fakulty elektrotechnické
ČVUT v Praze se v době epide-
miologických omezení a sou-
visející vzdálené výuky roz-
hodlo pomoci základním
a středním školám. Nabídli
svou pomoc ve formě doučo-
vání, poskytování výukového
obsahu či darování počítačo-
vého vybavení.
„Jsme si vědomi toho, že už

první vlna koronavirové epi-

demie výrazně ztížila přístup
ke vzdělávání řádově pětině
žáků. Co se týče on-line do-
učování, školám a rodinám
v nouzi v době vzdálené vý-
uky vychází vstříc 42 našich
dobrovolníků. V současné
chvíli se již 16 z nich zapojilo
do on-line doučování žáků na
druhém stupni základních
škol především v matematice
a pro dalších 26 aktuálně hle-
dáme vhodného žáka,“ uvedl
Petr Páta, děkan fakulty. „Ne-
jde o jednorázovou záleži-
tost, dobrovolníci budou svo-
je žáky doprovázet minimál-
ně do konce roku tak, aby
efekt byl dlouhodobý a mohl
se projevit na znalostech
žáků,“ dodal děkan.
Na dobrovolníky z fakulty

se mohou prostřednictvím

škol obrátit také rodiny, je-
jichž technologie pro vzdále-
nou výuku nefungují tak, jak
mají. „Podle informací z teré-
nu stále existují děti, které
mají technický problém při-
pojit se k on-line výuce z do-
mova. Ať už je problém jaký-
koli, rodiny jej mohou disku-
tovat s našimi dobrovolníky.
U této nabídky softwarové
podpory a vzdálených konzul-
tací se nám zatím nedaří do-
stat tuto informaci k rodi-
nám, které by ji ocenily,“ při-
pomíná děkan Páta.
Rodiny, jež by o tuto služ-

bu měly zájem, se mohou za-
registrovat přímo prostřed-
nictvím formuláře na webu
fakulty.
Patnáct dobrovolníků se

rozhodlo darovat své počíta-

čové vybavení, vedle počíta-
čů například monitory či
webové kamery, které na-
jdou uplatnění zejména v ro-
dinách. Notebooky už pomá-
hají či budou v nejbližší době
pomáhat žákům v Lázních Bě-
lohrad, Medlově či ve Zlíně.
Již v září přitom fakulta elek-
trotechnická darovala bezmá-
la 60monitorů a dalšího počí-
tačového příslušenství orga-
nizátorůmdobročinného pro-
jektu pro rodiny v nouzi Počí-
tače dětem, který probíhá
pod záštitou Nadačního fon-
du IT People.
Přístroje již aktuálně pomá-

hají studovat dětem z domo-
va a technika tak přispívá ke
zvyšování počítačové gramot-
nosti a ke kreativním činnos-
tem žáků.

Jedinečná nabídka. Pro fotbalové fandy

Robo úklid
bez překážek

dvojice kamer s AI / výdrž 180 minut
velmi tichý chod / pokročilé plánování

Xiaomi Roborock S6 Max V

www.mironet.cz

15.585,-

Slané ženy.
Připomínka
vzácné nemoci

Vysokoškoláci pomáhají
žákům vzdálenou výukou

Perfektní úklid. Efektivní vysávání
pouze za pomoci umělé inteligence



MOTOR
komerční příloha pátek 27.listopadu2020

PHOTOGRAPHY

Prémiové SUV značky Kia získává
prestižní ocenění „Das Goldene
Lenkrad 2020“ (Zlatý volant). Čtvr-
tá generace vlajkového SUV znač-
ky Kia vyhrála kategorii „Velká
SUV“ před modely Aston Martin
DBX a BMW X6. Proslulé němec-
ké ocenění udílí každým rokem
magazíny AUTO BILD a BILD am
SONNTAG. Poté, co čtenáři uve-
dených publikací poslali čtvrtou

generaci vlajkového SUV Kia do
finálního kola v dané kategorii,
získal nový elektrifikovaný mo-
del i hlasy 18členné odborné po-
roty. Jedná se o druhé vítězství
značky v řadě – v roce 2019 totiž
Kia získala „Das Goldene Lenkrad
2019“ za kompaktní crossover
XCeed (v kategorii „Nejlepší vůz
do 35 tisíc eur“).

Maš

Nová Kia Sorento
získala Zlatý volant

Peugeot opět
zabodoval ve fleetu
Značka Peugeot v České republi-
ce realizovala největší fleetovou
zakázku ve své historii, v rámci
které společnost Peugeot dodala
významné státní společnosti za-
bývající se distribucí pošty 1089
vozů. Veškerá vozidla byla dodána
prostřednictvím leasingové spo-
lečnosti Arval formou operativ-
ního leasingu. Většinu dodaných
vozů tvoří užitkové vozy, což
významným způsobem přispělo
k tomu, že Peugeot získal prů-
běžné prvenství na českém trhu
lehkých užitkových vozů s před-

pokladem zakončit rok 2020 jako
„Nejprodávanější značka užitko-
vých vozů v ČR“.
Obchodní spolupráce mezi čes-
kým zastoupením značky Peugeot
a státní společností zabývající se
distribucí pošty v ČR započala již
v roce 2013 podpisem smlouvy
o dodání 400 užitkových vozidel
(Boxer a Partner). V následujících
letech se Peugeotu podařilo zvítě-
zit i v dalších výběrových řízeních,
což mu zajistilo pokračování dodá-
vek i pro následující roky.

Maš

Energií nabitý
Renault
Captur
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Nejlepší ojetý kombík za 250
tisíc korun? Carvago uvedlo
žebříček TOP 5
Ojeté automobily jsou ve srov-
nání s novými vozy dlouhodobě
mnohem žádanější. Vzhledem ke
stále vyšším cenám za nové au-
tomobily a vysoké spolehlivosti
ojetých vozů vyrobených po roce
2000 je to zcela pochopitelné. Oje-
tiny se nejčastěji prodávají v ceně
150 až 250 tisíc Kč, celkem se
v této cenové relaci prodá více než
20 % veškerých ojetin a nejžáda-
nější kategorií bývá tradičně kom-
bi. Online autotržiště Carvago po-

rovnalo ojeté kombíky s cenovkou
do 250 000 Kč a uvedlo výběr TOP
5 ojetin.

Výběr TOP 5:
• Škoda Octavia Combi
• Volkswagen Golf Variant
• Hyundai i30 Combi/Kia Ceed SW
• Citroën C5 Tourer
• Ford Focus Combi

MITSUBISHI V EVROPĚ PŘEDSTAVÍ
ECLIPSE CROSS PLUG-IN HYBRID
Mitsubishi Motors Corporation se
rozhodlo plně využít úspěch tech-
nologie PHEV v Evropě a před-
stavuje nový Eclipse Cross PHEV
v evropském regionu. Protože se
jedná o designově a technologic-
ky inovovaný současný model,
uvedení nového Eclipsu Cross
PHEV zůstává plně v rámci dříve
deklarovaného záměru, že nově
vyvíjené modely nebudou v Evro-
pě uvedeny. Eclipse Cross PHEV
se tak v Evropě stane novou tech-
nologickou vlajkovou lodí značky

Mitsubishi. S unikátním plug-in
hybridním pohonem na bázi elek-
tromobilu, špičkovým systémem
Twin Motor 4WD a osvědčeným
Super-All Wheel Control (S-AWC).
Eclipse Cross PHEV bude na zákla-
dě poptávky a tržního potenciálu
od jara 2021 postupně uveden na
vybraných evropských trzích.

Od jeho prvního uvedení na kon-
ci roku 2017 se v Evropě prodalo
66 390 kusů modelu Eclipse
Cross.

Nejlepší hodnocení pro ID.3
ID.3 má za sebou dobrý start v po-
době pěti hvězd v testech bez-
pečnosti Euro NCAP. Zkušební
technici udělili prvnímu modelu
na základě nové modulární plat-
formy MEB pro elektromobily
vynikající hodnocení ve všech
kritériích – v oblastech asistenč-
ních systémů i ochrany dospělých
cestujících, dětí a zranitelných
účastníků silničního provozu.
Hodnocení ochrany dospělých ces-
tujících vychází mimo jiné z čel-
ních a bočních nárazových testů
a z testů ochrany proti poranění
krční páteře při nárazu zezadu. Na

základě těchto nárazových testů
a posouzení bezpečnostních opat-
ření pro rychlou a bezpečnou zá-
chranu cestujících a jejich vyproš-
tění z havarovaného vozidla byla
modelu ID.3 přiznána 87% míra
ochrany řidiče a cestujících. Děti
jsou chráněny dokonce z 89 %.
Pozitivně hodnocena byla skuteč-
nost, že ID.3 má ve všech verzích
výbavy sériově asistenta pro jíz-
du v jízdním pruhu „Lane Assist“
a asistenta pro nouzové brzdění
„Front Assist“.

Maš

stvořen pro život
Jak by mělo vypadat ideální auto pro
velkou rodinu? To je otázka, kterou si
klade mnoho řidičů. Někdo chce klasický
sedan, někdo pořádné kombi a pro ně-
koho je nezbytný vysoký výhled ze SUV.
My jsme si vyzkoušeli vůz, který je pro
málokoho první volbou, Opel Combo
Life.

Na první pohled se jedná o krabi-
ci, na druhou stranu splňuje vše.
Robustní masku s LED světly a vy-
soký posed tohoto MPV nenabídne
leckteré SUV a prostor uvnitř nemá
vůbec cenu porovnávat. Vždyť užit-
ková verze VAN pojme 2 celé euro-
palety. Opel Combo páté generace
si můžete pořídit ve třech délkách
od 4,4 metru až po největší 4,75
m. Rodinný model Combo Life tak
může mít 5 nebo 7 sedadel a velký
zavazadlový prostor s maximál-
ním objemem 2693 litrů. My však
máme k dispozici právě největší
sedmimístnou verzi Life, a tak zde
místo nákladového prostoru na-
jdeme třetí řadu sedadel, která je
ve zpětném zrcátku opravdu hod-
ně daleko. Combo je nejen dlouhé,
ale i celkově prostorné, což určitě
ocení rodiče při manipulaci s dět-
mi na zadních sedadlech. Posuv-
né dveře na obou stranách vozu
usnadňují nejen vystupování, ale
i montáž dětských autosedaček,
které bez problémů
přiděláte tři ved-
le sebe. Řady
sedadel jsou
nejen ši-
roké, ale
i pro-
stor pro
nohy je
více než
dostaču-
jící. Bohu-
žel sedadla
nejsou tak
pohodlná, jak je
zvykem z osobních
vozů Opel, a spolu s tvrdými
plasty v interiéru jsou jediným
spojením s užitkovým vozem.
Nicméně pokud se podíváme na
výbavu a technologie, které Opel
Combo nabízí, jsme zase zpět
v komfortním osobním voze. Stačí
se jen posadit na místo řidiče a za-
pomenete na to. Vždyť jen head-up
displej, který se vám po nastarto-
vání vysune v zorném poli, nena-
jdete v každém voze. Takovýchto
moderních technologií a různých

bezpečnostních systémů najdeme
ve voze mnoho. Určitě mezi ně
patří nouzové brzdění s detekcí
chodců, monitorování mrtvého
úhlu, čtení dopravních značek,
adaptivní tempomat nebo systém
varování únavy řidiče. Překvapil
nás také 8palcový dotykový displej
veškerou konektivitou, kompa-
tibilní s Apple CarPlay i Android
Auto. Při této velikosti vozu je ne-
zbytným doplňkem i panoramatic-
ká couvací kamera. Obraz přenáší
jak kamera nad zadními dveřmi,
tak i ve vnějším zpětném zrcátku
na straně spolujezdce, což zvyšuje
rozsah záběru při odbočování.
Stejně jako je bohatá výbava
uvnitř vozu, tak je pestrá i nabíd-
ka certifikovaných motorů dle no-
rem WLTP pod kapotou. Na výběr
jsou benzinové agregáty 1,2 Turbo
81kW/110k a 96kW/130k i úspor-
né diesely 1,5 CDTI 75kW/102k
a 1,5 CDTI 96kW/130k. Jak vzně-
tové, tak i zážehové motory lze
kombinovat s 5- a 6stupňový-
mi manuálními převodovkami.
U obou silnějších variant motorů
je k dispozici v tomto segmentu
unikátní 8stupňová automatická
převodovka, která se ovládá otoč-
ným ovladačem na středové kon-
zoli. Je to trochu neobvyklé, ale
vzhledem tomu, že se jedná o fun-

gující automat, lze si na
tento systém rych-

le zvyknout.
Na naši otáz-
ku, jak by
měl vypa-
dat rodin-
ný ideál,
asi jedno-
značnou
odpověď
nikdy ne-

n a j d e m e ,
jelikož každý

máme jiné priori-
ty. Po svezení v osobní

verzi Opel Combo musíme kon-
statovat, že i vůz na první pohled
vypadající jako krabice, nabídne
mnoho rodinám dostatek prostoru
i komfortu . Vzhledem k absenci
klasických MPV na trhu je mož-
ná i jednou z mála možností za
rozumnou cenu. Cena vozu totiž
startuje na necelých 400 tisících,
ale dokáže se vyšplhat v největší
variantě na 619 900 Kč.

Text: RŠ
Foto: Archiv

Opel Combo Life

Maš

RŠ



Plug-hybridní provedení má oproti
klasickému hybridnímu pohonu
několik zásadních výhod, ať už
se jedná o možnost dobíjení elek-
třiny a čistě elektrické bezemisní
jízdy, nebo stále populárnějšího
parkování na placených zónách
včetně bezplatné dálniční jízdy.
Toto provedení zásadně ztrácí na
významu, pokud bydlíte v panelá-
ku a nemáte možnost každodenní-
ho dobíjení. Samozřejmě můžete
dobíjet na stále rostoucí síti dobí-
jecích stanic, nicméně možnost si
vůz přes noc dobít ve své garáži je
doslova k nezaplacení. Možná pro-
to se také motoristická komunita
názorově rozděluje na dva tábory
a ti, co mají možnost dobíjení,
nenechají na elektrifikaci dopus-
tit, zatímco ostatní s omezenými
možnostmi dobíjení stále upřed-
nostňují klasické motorizace.
V případě, že budete svůj Plug-in
Hybrid poctivě dobíjet, dočkáte
se odměny v podobě úžasné spo-
třeby. My jsme se během testu ve
městě s dobitou baterií pohybovali
se spotřebou do 2 l / 100 km, bez

nabití pak spotřeba ve městě špl-
hala k maximálně 7 litrům. V pří-
padě, že nebudete dobíjet, bude se
vaše průměrná hybridní spotřeba
pohybovat mezi 5–6 l, jinak však
počítejte s kombinovanou spo-
třebou okolo 4 litrů. Zajímavá je
funkce E-Save, ta dokáže baterii
s kapacitou 9,8 kWh udržovat na-
bitou, případně energii do baterie
jízdou a rekuperací doplnit. Uspo-
řenou energii pak můžete využít,
přesně tam, kde ji budete nejvíce
potřebovat, například v kolonách
nebo městském provozu, kde by
spotřeba byla s benzinovým poho-
nem zbytečně vysoká. Kombinaci
spalovacího atmosférického čtyř-
válce 1.6 SCe a dvou elektromoto-
rů oceníte zejména při předjíždě-
ní, které je díky dané kombinaci
mnohem suverénnější. Použitím
multimódové automatické převo-
dovky se každý rozjezd provádí
pomocí elektromotoru. Z technic-
kého hlediska má převodovka dva
převodové stupně pro hlavní elek-
tromotor a čtyři převodové stupně
pro spalovací motor. Za zmínku

také stojí tichost jízdy a s tím spo-
jený jízdní komfort. Výkon samot-
ného benzinového motoru činí
68 kW, celkový výkon plug-in
hybridní soustavy je 117 kW (160
koní). Samozřejmě má plug-in
hybridní provedení i své nevý-
hody, mezi které patří zmen-
šený zavazadlový prostor
a menší palivová nádrž; asi
největší nevýhodou je však
pořizovací cena, která je
u plug-in hybridního pro-
vedení ve vrcholné variantě
Intens 730 000 Kč. Nejlevnější

variantu modelu Captur ve výba-
vě Zen pak pořídíte za akční cenu
395 000 Kč.
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Energií nabitý Renault Captur
Modelu Renault Captur druhé generace jsme letos již několikrát pár řádků věno-
vali, nyní se nám však dostává možnost vyzkoušet tento model v jeho aktuálně
nejmodernějším provedení, které jde ruku v ruce s dobou. Jedná se o plug-hybridní
pohon E-TECH Plug-in, který vedle klasického hybridního provedení E-TECH Hyb-
rid a také dvoupalivového provedení benzin/LPG doplňuje nabídku tohoto bestsel-
leru, který udává směr městských crossoverů již od roku 2013.

Text: Martin Štěrba
Foto: Adam

Rezek



variabilní volba spoluúčasti

zvýhodněné sazby pro starší auta

pro nové klienty možnost převzetí výhodnějšího
bonusu z povinného ručení

sleva za souběh havarijního pojištění s povinným
ručením

Havarijní pojištění vozidel
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HAVARIJNÍ POJIŠTĚNÍ
SE VYPLATÍ I PRO
STARŠÍ VOZY

Aktuálně je kryto havarijním pojištěním pouze přibližně 2,647 milionu
aut z více než 8 milionů vozidel, u kterých je sjednané povinné ručení.
Může to být způsobeno i tím, že se v této oblasti pojištění objevuje řada
mýtů. Na otázky ohledně havarijního pojištění odpovídá Lucie Žulavská,
právnička a odbornice na neživotní pojištění v České asociaci pojišťoven.

Je pravda, že se havarijní pojiš-
tění vyplatí pouze na nová vozi-
dla?
To je jedna z mylných představ,
které panují kolem havarijního
pojištění. Z analýzy České kance-
láře pojistitelů vyplývá, že prů-
měrná škoda havarijního pojištění
u 10 let starých vozidel je vyšší
než u nejnovějších vozidel. Tento
výsledek odráží skutečnost, že vět-
šinu škod představují ty náklady
na opravu vozidla, kde je oprava
po technické i ekonomické strán-
ce možná a nejedná se tak o totál-
ní škody, při kterých je vyplacená
aktuální hodnota vozidla při ne-
možnosti jeho opravy po nehodě.
Rozhodně se vyplatí havarijní po-
jištění mít pro případ vandalismu

na autě, odcizení auta, proti živel-
ním pohromám, které způsobí na
autě škodu, nebo například na po-
škození čelního skla.

Kolik pojišťovny průměrně vy-
platí z havarijního pojištění?
Průměrná škoda vyplacená z hava-
rijního pojištění dosahuje téměř
28 000 korun. Jsou ale situace, kdy

jde o mnohonásobně vyšší částky.
Například v případě krádeží nebo
škod způsobených živly se škody
vyšplhají i na statisíce korun.

Na co všechno se dá ještě připo-
jistit?
V rámci havarijního pojištění je
možné dále připojistit čelní sklo,
přidat úrazové pojištění, rozšíře-
né asistenční služby, zapůjčení
náhradního vozidla, pojištění spo-
lujezdců, právní ochranu nebo na-
příklad pojištění zavazadel.

V čem nejčastěji lidé chybují,
když si sjednávají havarijní po-
jištění?
Řada lidí bohužel stále mylně
doufá v to, že z povinného ručení
pokryjí případně i škody na vlast-
ním vozidle. Pokud se ale na silni-
ci střetnete se zvěří, budete obětí
vandalismu nebo vám kamínek od
projíždějícího vozu rozbije čelní
sklo, budete si muset tyto škody
zaplatit ze svého. Při sjednávání
pojištění je důležité zvážit rozsah
pojištění a poskytnutých služeb.

Průměrná škoda
vyplacená z havari-
jního pojištění dosa-
huje téměř 28 000

korun.
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rénu, vyproštění, odtah
vozidla, nebo přeložení
nákladu do náhradního
vozidla. A to vše bez limitu!
V pojištění skel pak klienti
nově získají mnohem širší,
na trhu unikátní, rozsah
ochrany,“ představuje Aleš
Zethner novinky v podzim-
ní nabídce autopojištění.
Nový asistenční program
MAX+ nabízí oproti asi-
stenčním programům

ZÁKLAD, IDEÁL a MAX
bezlimitní asistenci při
poruše, havárii, řádění
živlu, vandalismu, částeč-
ném odcizení, a to nejen
u nás, ale i v zahraničí. Ale
také zapůjčení náhradní-
ho osobního vozidla v ČR

„Nejlepší asistence je ta,
u které klient nemusí pře-
mýšlet nad ničím a my se
postaráme o vše – o něj
i auto, ať se stane coko-
li. Neboli naše asistence
MAX+, kterou od listopa-
du nabízíme,“ uvádí ředi-
tel Úseku pojištění moto-
rových vozidel Kooperativy
Aleš Zethner.
Úkolem a cílem moderní
pojišťovny totiž už dáv-
no není „jen“ precizně,
rychle a pokud možno
bezpapírově zlikvidovat

a vyplatit škodu. Dnešní
nároční klienti vyžadují
více, tedy i faktické řešení
obtížné situace, typicky
formou asistenční služby
především v případě poru-
chy či havárie na silnici.
„Každoročně evidujeme
růst asistenčních zásahů
u motoristů. Proto jsme
se rozhodli od listopadu
nabídnout nový nadstan-
dardní asistenční program
MAX+, kde pro nepojízdné
vozidlo zajistíme příjezd
a práci mechanika v te-

i v zahraničí až na 7 dní či
jeho úschovu až na 15 dní.
U pojištění skel Koopera-
tiva rozšířila rozsah krytí
na skla v pevné, skládací
nebo odnímatelné střeše,
a dokonce i zrcadlová skla
zpětných zrcátek.

Připravit váš vůz na zimu, to není
zdaleka jen otázka přezutí
pneumatik. Nejlépe je vybrat si
vhodné pojištění, které dobře slouží
po celý rok a přináší řadu výhod,
třeba širokou asitenci, když vás
potká na silnici nějaká nepříjemnost.

Vaše auto si zaslouží asistenci bez limitu i pojistit zrcátka
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UNIQA zjednodušuje život
motoristům během omezení

Prohlídky
vozidel utlumeny
Prohlídky škod lze
u běžných škod na-
hradit zasláním foto-

dokumentace od klienta. Likvidátor
případně požádá o doplnění. Je-li pro-
hlídka škody na místě nutná, může
se uskutečnit po dohodě. Je-li to nalé-
havé, technik se vypraví na prohlídku
na sjednané místo, aniž by požadoval
přítomnost zákazníka.

Sjednávání smluv bez podpisu
Sjednání smluv je dostupné on-line
nebo telefonicky na lince 488 125 125.
Na telefonu nebo e-mailu lze kontak-
tovat i pojišťovací poradce. Protože
nelze smlouvu podepsat, jde uzavřít
pojištění zaplacením pojistného. Kli-
ent uvede e-mailovou adresu a mobil.
Na e-mail mu přijde šifrovaná doku-
mentace k pojistné smlouvě, a na te-
lefon heslo k otevření.

Zelené karty k povinnému ručení
Zelené karty zasíláme klientům e-mai-

lem. Klient si ji vytiskne nadomácí tis-
kárně, a to i černobílé. Černobílé karty
mají stejnou platnost jako barevné.

Chybějící platná STK při škodě
Dojde-li k omezení provozu STK, nebu-
de UNIQA uplatňovat postih po dobu
7 měsíců, mělo-li vozidlo platnou kon-
trolu a emise nejméně do 31. 8. 2020,
a stav vozidla nebyl příčinou vzniklé
škody. Pokud špatný stav vozidla bez
platné STK se škodou souvisel, bude
se to řešit individuálně.

Dočasné vyřazení vozidla z evidence
a přerušení povinného ručení
Podle Ministerstva dopravy se bude
jako datum vyřazení vozidla z provo-
zu na registru vozidel dočasně považo-
vat datum podání elektronické žádosti
naministerstvem vydaném formuláři.
Součástí žádosti by mělo být i prohlá-
šení vlastníka auta, že RZ jsou sejmuty
a uloženy mimo vozidlo. Klienti mo-
hou UNIQA oprovedení tohoto kroku
informovat e-mailem spolu s kopií po-
dané elektronické žádosti.

Prioritou je udržet servis
autopojištění v co nejširším
rozsahu i během omezujících
opatření z důvodu pandemie
covidu-19. Proto UNIQA
zavedla některé změny.

Linka pomoci řidičům 1224 je
provozovaná Českou kanceláří po-
jistitelů už několik let, od té doby
pomohla už statisícům českých
řidičů. Během jednoho roku na
linku zavolá v nouzi při nehodě
kolem sto šedesáti tisíc řidičů, ak-
tuálně jich volá průměrně za den
až pět set.
Pokud zavoláte na číslo 1224, bu-
dete v průměru za 6 vteřin spojeni
s operátorem. Nahlásíte název po-
jišťovny, u které je dané auto po-
jištěno. Pokud to nebudete vědět,
operátor tuto informaci vyhledá
podle registrační značky vašeho
auta. Poté vás přepojí na smluvní
asistenční společnost vaší pojišťov-
ny, která na místo nehody okamži-
tě vyšle vůz a zařídí opravu nebo
odtažení auta do servisu. A to vše
v rozsahu sjednaném v povinném
ručení či havarijním pojištění.

Pomůže nejenom při nehodě,
ale i při poruše auta
Linku pomoci řidičům 1224 může-
te volat kdykoli, nezáleží na tom,
zda vám auto nejede z důvodu
nehody či poruchy. Povinné ruče-
ní či havarijní pojištění obvykle
obsahuje určitý balík asistenčních
služeb, které řidičům v nesnázích
pomohou. Řidič se po identifika-
ci své pojistné smlouvy na lince
dozví, na co má nárok v rámci
pojištění zdarma, případně je mu
za výhodnějších podmínek nabíd-
nuta pomoc nad rámec služeb
zahrnutých v pojiště-

ní. Podle typu poruchy asistenční
společnost závadu vyřeší na místě
nebo zajistí odtah.

12 měsíců v roce, 24 hodin denně
Číslo 1224 je dostupné nonstop,
12 měsíců v roce, 24 hodin denně.
Číslo si díky tomu snadno zapama-
tujete, ale v případě potřeby ho na-
leznete právě i na zelené kartě po-
jištěného vozidla, na Evropském
záznamu o dopravní nehodě nebo
na webech pojišťoven.

S čím linka 1224 nepomůže
Linka 1224 je určena pouze pro
případ nehody či poruchy v České
republice. Pokud budete potřebo-
vat asistenci v zahraničí, je nutné
volat na telefonní číslo uvedené
pro tyto účely na zelené kartě.
Prostřednictvím čísla 1224 je mož-
né se dovolat jen na příslušnou
asistenční společnost pojišťovny,
která poskytne pomoc s opravou
či odtahem nepojízdného vozidla.
V případě, že budete chtít nahlásit
škodní událost pojišťovně nebo
získat informace o pojištění, je
nutné kontaktovat přímo infolin-

ku vaší pojišťovny.

1224. ČÍSLO K ZAPAMATOVÁNÍ PRO
PŘÍPAD NEHODY A PORUCHY AUTA
Víte, jak postupovat při nehodě?
Co když si nemůžete při nehodě
vybavit, u které pojišťovny jste
pojištění, a vůbec si nejste jistí,
koho máte zavolat kvůli odtahu
auta? Autonehoda je bez diskuse
nepříjemný zážitek, a to i v přípa-
dě, když u ní nejsou žádní zranění.
I když se nemusí volat záchranka
a řešit zraněný spolucestující nebo
řidič, nebo když záchranka se zra-
něnými odjede, zbývá na místě
v lepším případě nabourané auto,
v horším případě nepojízdný vrak.
V tu chvíli řidič začne řešit otázky
ohledně odtažení auta, které může
v tu chvíli mimo jiné překážet pro-
vozu. A v zelené kartě najde číslo
1224.
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HAVARIJNÍ POJIŠTĚNÍ
Průměrné pojistné u havarijního
pojištění (průměrné pojistné na
jedno pojištěné vozidlo týkající se
rizika havárie – hlavní riziko):

Průměrné pojistné
Rok u havarijního

pojištění

2008 12 122 Kč
2009 11 442 Kč
2010 10 631 Kč
2011 9 408 Kč
2012 8 819 Kč
2013 8 252 Kč
2014 8 246 Kč
2015 8 145 Kč
2016 8 243 Kč
2017 8 249 Kč
2018 8 281 Kč
2019 8 616 Kč
2020 9 007 Kč
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Buenos Aires je
kvůli smrtiMarado-
ny na nohou.

Argentinci se začali včera lou-
čit s legendárním fotbalistou
Diegem Maradonou, jenž ve
středu v 60 letech zemřel na
infarkt. Rakev s ostatky mis-
tra světa a národního hrdiny
vystavili v prezidentském pa-
láci v Buenos Aires, kam se
mu od rána proudily poklo-
nit tisíce lidí. Pohřeb měl být
ve čtvrtek, pak se ale uspíšil.

Rakev s ostatky někdejšího
slavného fotbalisty byla do bu-
dovy zvané Casa Rosada převe-
zena v sanitce s ochrankou ve
středu v noci. V té době už na
ni před palácem čekaly stovky
lidí, a než se brány v šest ho-
din místního času otevřely
pro veřejnost, rozšířil se dav
na několik desítek tisíc. Lidé
následně začali po bezpečnost-
ní kontrole proudit dovnitř,
aby se poklonili Maradonovi
ležícímu v uzavřené rakvi za-
halené do argentinské vlajky.
Proti první vlně náporu lidí po-
licie zasáhla slzným plynem.

Někteří z lidí se s Marado-
nou loučili pláčem, jiní se slo-

vy díků či fotbalovým skando-
váním.Mnozí z nich také hodi-
li k rakvi přes bezpečnostní zá-
branu reprezentační dres sMa-
radonovým číslem 10. Úřady
očekávaly, že poslední poctu
má vzdát Maradonovi až mili-
on lidí.

Prezident Alberto Fernán-
dez bezprostředně poMarado-
nově úmrtí vyhlásil třídenní
státní smutek a uvedl, že býva-
lý fotbalista bude mít státní
pohřeb.Maradonůvmluvčí Se-
bastián Sanchi uvedl, že do
hrobu budou Maradonovy
ostatky uloženy ve čtvrtek na
hřbitově Jardín de Paz (Zahra-
da pokoje) na předměstí Bue-
nos Aires. Na přání rodiny se
ale měl konat už včera večer,
nejpozději dnes ráno.

Už před půlnocí dorazily do
prezidentského paláce Mara-
donova bývalámanželka Clau-
dia Villafaňeová a jejich dvě
dcery, Dalma a Gianinna. Po
nich se s geniálním hráčem,
ale kontroverzní osobností pl-
nou skandálů přišli rozloučit
šéf Argentinské fotbalové aso-
ciace Claudio Tapia a současní
i bývalí argentinští fotbalisté,
mezi nimi Maradonovi spolu-
hráči z vítězného MS 1986.

Kvůli úmrtí Maradony se
truchlí také v Neapoli, proto-
že fotbalista v letech 1984 až
1991 působil v tamním klubu
SSC. Od středečního večera za-
pálily stovky lidí svíčku před
nástěnnou malbou, která zob-
razuje slavného hráče ve čtvr-
ti Quartieri Spagnoli.

Neapolská radnice vyhlásila
kvůli úmrtí Maradony den
smutku a rozhodla se po něm
pojmenovat stadion San Pao-
lo. „Neapol se semkla kolem
fotbalisty, jenž vstoupil do dě-
jin našeho města a vynesl nás
do fotbalového nebe i v době,

kdy se to zdálo nemožné,“ uve-
dl starosta Luigi de Magistris.

Mezinárodní fotbalová fede-
race FIFA vydá listopadový
žebříček reprezentací, podle
nějž se bude losovat kvalifika-
ce MS, s ohledem na Marado-
numísto včerejška dnes. ČTK

Fanoušci v Buenos Aires Pietní místo u stadionu v italské Neapoli 3x AP

Ostatky Diega Maradony v prezidentském paláci

Nedávný funkcionář fotbalo-
vé Slavie Jan Nezmar se dozvě-
děl, že figuruje v policejních
odposleších v kauze údajné
korupce a ovlivňování výsled-
ků zápasů druhé a třetí ligy.
Loni v dubnu údajně telefono-
val s nejvýše postavenou oso-
bou aféry, bývalýmmístopřed-
sedou FAČR Romanem
Berbrem, o delegaci rozhodčí-
ho Petra Ardeleanua na utká-
ní Pražanů s Olomoucí. Serve-

ru SeznamZprávy.cz řekl, že
policie ho nekontaktovala.
„Doneslo se ke mně, že se
snad v odposleších, které jsou
ve spisu v souvislosti s vyšetřo-
váním Romana Berbra, měl
objevit i jeden můj telefonát.
Já si ho nepamatuju,“ citoval
Nezmara server. Slávisté hráli
v sezoně 2018/19 s Olomoucí
poslední kolo základní části
a na dálku bojovali o titul s Plz-
ní. Sigmu porazili 2:1. ČTK

Řízení s Bělorusy
Mezinárodní olympijský
výbor (MOV) zahájil řízení
s běloruským výborem
kvůli podezření z porušo-
vání olympijské charty.
MOV se rozhodl jednat
pro „rostoucí počet znepo-
kojivých zpráv týkajících
se sportovců, funkcionářů
a celého sportu v zemi“.

Šance kajakářů
Extrémní slalom na kaja-
ku se přiblížil zařazení do
olympijského programu.
Mezinárodní kanoistická
federace navrhuje, aby
v Paříži v roce 2024 nahra-
dil dva závody v rychlost-
ní kanoistice. Neuvedla
ale, jaké disciplíny by
měly závodu ustoupit.

Boxeři v prosinci
Mistrovství ČR v boxu se
uskuteční od 9. do 12. pro-
since v České Lípě. Vedení
České boxerské asociace
získalo od úřadů povolení
ke konání akce, která se
kvůli opatřením proti šíře-
ní koronaviru nemohla
uskutečnit v původním
termínu v říjnu. ČTK

Vyřaďte číslo

10
Portugalský trenér André Vil-
las-Boas vyzval mezinárodní
federaci FIFA, aby po úmrtí
Maradony celosvětově vyřadi-
la z užívání jeho číslo 10. Ma-
radona si vysloužil přezdívku
„El Dios“, tedy bůh. Je to také
hříčka s číslem 10 – „El Diez“.

Kopecký končí u Škody
Jan Kopecký končí po jedenácti letech v roli továrního
jezdce týmu Škoda Motorsport. Osmatřicetiletý závodník
v barvách mladoboleslavské automobilky získal šest ze
svých sedmi českých titulů, stal se mistrem světa v kate-
gorii WRC2, evropským šampionem a ovládl i asijsko-pa-
cifický seriál. Kopecký zůstává ve Škoda Motorsport jako
testovací jezdec. Chce ale pokračovat v mistrovství České
republiky v soukromém týmu. V něm letos skončil druhý
za Václavem Pechem, který ukončil ve zkráceném šam-
pionátu pětiletou nadvládu Kopeckého. ČTK

Číslo dne

2
Dva české týmy včera vyhrály
v Evropské lize. Fotbalisté
Sparty porazili Celtic i podru-
hé 4:1 a vrátili se do hry o po-
stup ze skupiny. O domácím
vítězství letenského celku roz-
hodl dvěma góly Lukáš Juliš,
který navázal na hattrick
z duelu v Glasgow. Slavia vy-
hrála v Nice 3:1 a třetí výhrou
po sobě se výrazně přiblížila
postupu do jarní fáze soutě-
že. Liberec prohrál doma
s Hoffenheimem 0:2.

Nezmar. Figuruje
v odposleších

Krátce

K rakvi s Diegem mířily davy.
V Neapoli přejmenují stadion




